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SERDECZNIE  ZAPRASZAMY 
Suchy Las ul. Sucholeska 1 

Tel.: 693 900 282 

GODZINY OTWARCIA 
Pn-Pt 12:00-18:00, Sob 12:00-17:00

Obiady Domowe

/SMACZNY ZAKĄTEK

 � ZACHĘCAMY RÓWNIEŻ  
DO SPRÓBOWANIA  

DAŃ KUCHNI UKRAIŃSKIEJ: 

 �CODZIENNIE INNE DANIE DNIA 
NA WYNOS - 20,00 ZŁ NA MIEJSCU - 22,00 ZŁ

 �WEGETARIAŃSKIE DANIE DNIA  
NA WYNOS - 18,00 ZŁ NA MIEJSCU - 20,00 ZŁ

PIELEMENI
CZEBUREKI

SOLANKA
FRYKADELKA

DANIA KUCHNI UKRAIŃSKIEJ
solanka ............................................................... 10
frykadelka ......................................................... 10
barszcz ukraiński  ......................................... 10

CZEBUREKI ( 2 szt.)
z farszem mięsnym  ................................... 20
z farszem warzywnym 
z kurczakiem ................................................... 20
z farszem ziemniaczano- 
   pieczarkowym ........................................... 20
z farszem szpinakowym .......................... 20

PIELMIENI (16 szt.) ................................. 22

PLACKI ZIEMNIACZANE
bez dodatków ............................................... 16
ze śmietaną ..................................................... 18
z powidłami  ...................................................  18
z pieczarkami  ................................................  18
z sosem myśliwskim  ................................. 18

PIEROGI ( 8 szt.)
z mięsem ........................................................... 20
ruskie ................................................................... 20
ze szpinakiem i serem feta  ................... 20
z kapustą i grzybami  ................................ 20
z twarożkiem  ................................................. 20
z truskawkami  ............................................... 20

ZUPY
rosół z makaronem  .....................................  6
pomidorowa  ...................................................  6
żurek  .....................................................................  9
ogórkowa  ..........................................................  9
żurek z jajkiem  .............................................. 10

MIĘSA
rumsztyk z cebulką  ...................................  12
kotlet schabowy  .........................................  12
filet z kurczaka w panierce  ...................  12
filet z kurczaka w panierce  
   z nasionami  ................................................  12
stripsy  ................................................................  12
pieczeń z karkówki  
   w ciemnym sosie  ....................................  12
zraz wieprzowy  
   w ciemnym sosie  ..................................... 14
filet z kurczaka w płatkach  
   kukurydzianych ........................................ 14
de volaille  ........................................................ 14
szwajcar  ............................................................ 14
panierowany filet z dorsza  ...................  14
kotlet schabowy  
po belwedersku  .......................................... 14
   (zapiekany z pieczarkami  
   i serem mozarella)  .................................. 14
filet z kurczaka po parysku
   (zapiekany z pomidorami  
   i serem mozarella)  .................................. 14
szare kluski z kapustą 
   zasmażaną............................................   13,90

DODATKI
ziemniaki / ryż  ................................................  5
zestaw surówek / mizeria  ........................  5
kapusta zasmażana  .......................................5 
frytki / kasza  .....................................................  6
pyzy drożdżowe  ............................................  6
pyzy z sosem pieczeniowym  ...............  8
pyzy z sosem myśliwskim ...................... 10 
ketchup ................................................................  1
sos czosnkowy ................................................  2
opakowanie na wynos  .............................  1

MENU

NOWA JAKOŚĆ FRYZJERSTWA!

 � KOSMETYKA
 � KOSMETOLOGIA  

ESTETYCZNA
 � FRYZJERSTWO
 � MAKIJAŻ  

PERMANENTNY
 � MEZOTERAPIA
 � KOSMETYCZNE  

WYBIELANIE ZĘBÓW
 � MANICURE,  

PEDICURE

 � ŻEL, HYBRYDA
 � STYLIZACJA RZĘS
 � HENNA PUDROWA
 � LAMINACJA BRWI
 � MASAŻE
 � ZABIEGI NA TWARZ
 � MAKIJAŻE ŚLUBNE 

I WIECZOROWE
 � DEPILACJA
 � SOLARIUM 
 � ROLLETIC

Suchy Las, ul. Jeżynowa 19
fb/Salon Urody Sisel
Instagram: siselsalonurody

TEL. 667 924 543, 667 859 640 
GODZINY OTWARCIA
pon.-pt 10-19, sob. 10-14

PROFESJONALIZM 
BEZPIECZEŃSTWO
NAJWYŻSZA JAKOŚĆ 
NASZYCH USŁUG
Sterylizacja narzędzi  
w autoklawie medycznym

PRACOWNIA DREWNA, Galeria Arkada, Poznań, ul. Obornicka 229 (parter)
tel. 572-547-480, tel. 507-016-019, podlogi.arkada@gmail.com

PODOGI - DRZWI - TARASY

DOM  
ZACZYNA SIĘ 

TUTAJ
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MIO-DENT STOMATOLOGIA
UL. MŁODZIEŻOWA 11
62-002 SUCHY LAS 
+48 662 821 515
WWW.MIO-DENT.PL

Szanowni Państwo!

Mimo trwającej epidemii,  
jesteśmy do Państwa dyspozycji!  

Pracujemy w pełnym zabezpieczeniu 
zgodnie z obowiązującymi 
wytycznymi sanitarnymi. 

Wizyty rejestrujemy wyłącznie 
telefonicznie pod numerem 

telefonu +48 662 821 515.

Przed wizytą zapraszamy na stronę 
www.mio-dent.pl, gdzie znajdziecie 

Państwo niezbędne informacje 
dotyczące przygotowania  
i do wizyty i jej przebiegu.

Zapraszamy!

 Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu  REKLAMAROZWIĄZANIE KONKURSU  
Z KWIETNIOWEGO WYDANIA „MAGAZYNU”

SPONSORZY

Dziękujemy wszystkim naszym Czytelnikom za udział w konkursie. Publikujemy listę nagrodzonych 
oraz zdjęcia (zostaną one również opublikowane na Facebook/Sucholeski).

Obornicka 134 
Suchy Las

Nagrody otrzymują:

   myjkę ciśnieniową 1500W UniversalAquatak 125 Bosch o wartości 
500 zł ufundowaną przez firmę Bricoman, ul. Wojciechowskiego 
7/17 w Poznaniu otrzymują panie Clarisse Hirwa i Klaudia Klupś

   voucher na pobyt 2 dniowy w pokoju 2 osobowym ze śniada-
niem ufundowany przez Hotel Ilonn, ul. Szarych Szeregów 16 
w Poznaniu, tel. 61 668 75 75 otrzymuje pani Beata Wawrzyniak

   bony na zestawy ufundowane przez KFC, ul. Obornicka 134 
w Suchym Lesie otrzymują Kamil Nurkiewicz i Daniel Skrzypek

   2 vouchery o wartości po 150 zł każdy na zabiegi ufundowane 
przez Sucholeskie Centrum Fizjoterapii i Osteopatii Soma Medica, 
ul. Szkolna 7 w Suchym Lesie, tel. 505 988 502 otrzymują pan Wie-
sław Szymański i Arkadiusz Bryś

   2 vouchery o wartości po 150 zł każdy na zabiegi kosmetyczne (cia-
ło i twarz) ufundowane przez  ZABIEGANE Kosmatologia Estetycz-
na, ul. Gajowa 42 w Suchym Lesie, tel 690 494 192 otrzymują panie 
Jadwiga Adamek i Elżbieta Fabiś

K O S M E T O L O G I A  E S T E T Y C Z N A

Nagrody prosimy odebrać w ciągu 21 dni od daty wydania Magazynu. w przeciwnym wypadku przepadają.  
Nagrodzonych prosimy o kontakt z redakcją, numer telefonu: 669 690 036.
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Szanowni Państwo!

Kiedy piszę te słowa, mamy jeszcze końcówkę kalendarzowej wiosny, ale me-
teorologicznie od kilku dni lato już na całego. A skoro lato, to czas na wakacyjne 
wyjazdy. Dokąd jechać? Nasz dziennikarz Krzysztof Ulanowski w poprzed-
nich latach dzielił się swoimi wrażeniami z Chorwacji i Chin, ja jednak przy-
pominam o powiedzeniu „cudze chwalicie, swego nie znacie”. Dlatego też z rado-
ścią powitałam akcję Urzędu Marszałkowskiego zachęcającego do  spędzania 
wakacji w wielkopolskich gospodarstwach agroturystycznych. Bo czy naprawdę 
musimy wyjeżdżać w odległe zakątki świata? Czas wyjechać na wieś!

A skoro czekają nas wakacje, to czeka nas też plażowanie. A jeśli nawet 
ktoś nie lubi się smażyć na plaży, to zapewne będzie zwiedzał urokliwe zakąt-
ki przyodziany w stosowny do pory roku, przewiewny strój, który odkrywa to 
i owo. Skoro tak, powinniśmy wcześniej zadbać o piękno naszych ciał. I tak, 
panów też to dotyczy! Gdzie zadbać? Np. w Klinice Piękna Derm Expert Iwo-
ny Endsminger-Fic.

A jeżeli ktoś nie rusza się poza granice gminy? Także i w Suchym Le-
sie można żyć sprawami wielkiego świata. Np. w czasie ostatniej sesji Rady 
Gminy samorządowcy rozmawiali o wsparciu dla dziennikarzy prześlado-
wanych przez reżim Łukaszenki. A zwykli mieszkańcy spierają się na forach 
i w grupach na Facebooku o strzyżenie trawy. Dziś mamy trend proekologicz-
ny i strzyżenie jest krytykowane. Naukowcy z Uniwersytetu Przyrodniczego 
(prof. dr hab. Piotr Tryjanowski i dr hab. Piotr Urbański, profesor UPP) 
wskazują jednak, że sprawa jest bardziej skomplikowana. 

Swoją drogą, nasza gmina pamięta o ekologii. Każdy właściciel nierucho-
mości położonej w gminie Suchy Las, uiszczający opłatę za zagospodarowa-
nie odpadów, może otrzymać za darmo kartę użytkownika PSZOK. Dzięki 
karcie pracownicy ZGK bez trudu zidentyfikują pochodzenie odpadów.

Wracając do wakacji zaś, to wakacje kiedyś się skończą i starsi powrócą do 
pracy, a młodsi do szkoły. A skoro szkoła, to dlaczego nie dwujęzyczna placówka 
World Primary School Marty Kowalskiej? Ewentualnie, dla jeszcze młodszych 
przedszkole Magic World Preschool? Przecież ofiarowując dzieciom dwujęzycz-
ność, oferujemy im nie tylko więcej możliwości zawodowych, ale także ciekawsze, 
intelektualnie bogatsze życie!

Jeśli ktoś szkołę średnią już kończy, 
powinien pomyśleć o studiach. Wójt naszej 
gminy Grzegorz Wojtera już po raz wtóry 
otrzymał czeki edukacyjne dla utalentowa-
nej młodzieży. Hojnym ofiarodawcą po-
nownie jest Wyższa Szkoła Handlu i Usług, 
reprezentowana przez Magdalenę Górską

A jeśli już studiujesz, z pewnością za-
interesowany jesteś praktykami i stażami 
w firmach i urzędach. Wydział Nauk Po-
litycznych i Dziennikarstwa UAM po raz 
kolejny zorganizował targi, w czasie któ-
rych studenci mogli zapoznać się z ofertami 
różnych podmiotów, w tym także naszego 
„Magazynu”.

Pracujemy, żeby mieć pieniądze na chleb, ale pracujemy także i po to, żeby 
móc korzystać z dóbr kultury. Bo nie samym chlebem człowiek żyje. A oferta kul-
turalna w naszej gminie, w sąsiednim Poznaniu i w całym powiecie jest bogata. 
Czy byłeś np. na wystawie, na której można podziwiać rzeźby Joanny Jaśko-
wiak? Tak, tak, posłanki Joanny Jaśkowiak. Nie przepadasz za rzeźbą, wolisz 
teatr? To też pięknie, bo nasz Teatr Muzyczny zawsze może liczyć na wsparcie 
zarówno prezydenta Jacka Jaśkowiaka, jak i starosty Jana Grabkowskiego.

Oczywiście powiat nie ogranicza się jedynie do wsparcia kultury. Wydatki na 
cele kulturalne są ważne, ale równie ważne są wydatki na infrastrukturę. 10 mln 
zł przeznaczono np. ostatnio na przebudowę drogi Rokietnica-Napachanie.

Miłego wypoczynku i ciekawej lektury!
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62-002 Suchy Las 
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2923 Miliony na drogi powiatowe
ZA TREŚĆ NADESŁANYCH ARTYKUŁÓW SPONSOROWANYCH,  
OGŁOSZEŃ I REKLAM REDAKCJA NIE ODPOWIADA

World Primary School -
LEARNING here is really COOL!

12Od jednej smutnej informacji
świat się nie zawali

8

Wsparcie dla utalentowanych 
młodych ludzi z Suchego Lasu
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Karta użytkownika PSZOK już jest!

Dzięki karcie pracownicy 
ZGK Suchy Las sp. z o.o. z łatwo-
ścią zweryfikują pochodzenie 
odpadów, a sama  procedura 
weryfikacji będzie szybsza oraz 
prostsza niż dotychczas. Karty 
wydawane są na zasadzie „jed-
na nieruchomość (tj. jedna de-
klaracja dla nieruchomości za-
mieszkałych o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi) jedna karta”. 
Każda karta opatrzona jest in-
dywidualnym numerem oraz 
kodem kreskowym. Karty te nie 
są imienne, to znaczy że każdy 
z domowników może okazać się 
taką kartą i przekazać do punk-
tu odpady. Jednocześnie przy-
pominamy, że w ramach doko-
nywanej opłaty można oddać 
w ciągu roku 8 szt. opon (bez 
felg, bez zabrudzeń) oraz do 1 
tony odpadów pobudowlanych. 
Przywiezione ilości będą zapisy-
wane na otrzymanej karcie. 

W jaki sposób można zdobyć 
kartę? Wystarczy podczas pobytu 
w PSZOK odwiedzić nasze biuro 
znajdujące się na terenie punk-
tu, okazać dowód tożsamości 
z adresem nieruchomości lub inny 
dokument potwierdzający z jakiej 
nieruchomości odpady zostały 
dostarczone oraz pokwitować od-
biór Karty użytkownika PSZOK. 

Zachęcamy mieszkańców 
do pobierania darmowej apli-
kacji EcoHarmonogram, gdzie 
już teraz można uzyskać informa-
cje na temat zasad segregacji oraz 
aktualnego harmonogramu wy-
wozu odpadów. Wkrótce zostaną 
uruchomione dwa dodatkowe 
moduły: Jak segregować? Czyli 
wyszukiwarka odpadów, która 
wskaże, jak prawidłowo należy 
zakwalifikować konkretny odpad; 
oraz moduł Karta użytkownika 
PSZOK, który umożliwi sprawdze-
nie posiadanych limitów.  

ZGK Suchy Las

Każdy właściciel nieruchomości zlokalizowanej na terenie gminy Suchy Las uiszczający opłatę za 
zagospodarowanie odpadów komunalnych może pobrać bezpłatną Kartę użytkownika PSZOK. 

Zakład Gospodarki Komunalnej
Suchy Las Sp. z o.o.
ul.Obornicka 149
62-002 Suchy Las
tel. 61 8 125 160
fax. 61 25 00 902
e-mail: biuro@zgksuchylas.eu
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ZGK Suchy Las
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EDUKACJA - ARTYKUŁ SPONSOROWANY / REKLAMAEDUKACJA - ARTYKUŁ SPONSOROWANY

World Primary School -
LEARNING here
is really COOL!
Nauka języka angielskiego może być łatwa i przyjemna 
dla każdego maluszka zaczynającego nowy etap w swoim 
życiu, jakim jest szkoła i przedszkole. To właśnie z myślą 
o dzieciach powstała nowa szkoła – WORLD PRIMARY 
SCHOOL i przedszkole MAGIC WORLD PRESCHOOL
w Suchym Lesie.
Tutaj z języka angielskiego dzieci korzystają podczas 
codziennej komunikacji.

- World Primary School & Magic World Preschool to wspaniała, 
międzynarodowa przygoda w atmosferze opartej na otwartości, rela-
cjach i współpracy, która zaowocuje w przyszłości – potwierdza Marta 
Kowalska, prezes zarządu

Już niedługo wielkie otwarcie!
Rekrutacja trwa, ale zostały ostatnie wolne miejsca do szkoły 

i przedszkola, z międzynarodowym nauczaniem w języku angielskim 
i polskim. Start we wrześniu.

Nauczanie dwujęzyczne to zarówno dla dzieci jak i rodziców 
ogromna wartość dodana. Oznacza to dwujęzyczne kwalifikacje i glo-
balne rozumienie świata. Dzieci uczestnicząc w programie między-
narodowym otrzymują edukację na poziomie światowym, taką samą 
jak dzieci w Stanach Zjednoczonych czy w Anglii. Jest to także posze-
rzanie horyzontów, brak barier, otwartość na świat, swoboda wyboru 
miejsca pracy i życia.

W World Primary School dwujęzyczność jest wprowadzana 
w sposób bardzo naturalny. Oprócz przedmiotów takich jak matema-
tyka czy przyroda prowadzonych w języku angielskim, dzieci uczą się 
także fonetyki, rozwijają pasje w języku angielskim i tworzą międzyna-
rodowe przyjaźnie.

W klasie pracuje dwóch nauczycieli, którzy indywidualizują pracę 
z dziećmi. Zapewnione są małe, kameralne klasy, ciepła i rodzinna at-
mosfera, którą otaczane są dzieci każdego dnia. Nauka jest przyjemno-
ścią i wyzwaniem.

W szkole i przedszkolu pracować będą wyłącznie nauczyciele z du-
żym doświadczeniem, pasją i prawdziwym powołaniem.

World Primary School & Magic World Preschool w liczbach:
2000 – powierzchnia szkoły w metrach
110 – metraż sali gimnastycznej z lustrami
18 – maksymalna liczba osób w klasie
16 – liczba oddziałów szkolnych
15 – tyle godzin zajęć dzieci realizują w języku angielskim, 

w tym przedmioty międzynarodowe
10 – liczba zajęć dodatkowych do wyboru
4 – liczba oddziałów przedszkolnych
3 – liczba posiłków spożywanych wspólnie w szkole 

pomiędzy zajęciami
2 – liczba indywidualnych szafek dla każdego ucznia
2 – tylu nauczycieli pracuje naraz z klasą
2 – liczba pięter
2 – liczba ogrodów
1 – liczba wind w budynku
0 – liczba zadań domowych (poza czytaniem)
0 – liczba dzwonków

Szkoła podstawowa WORLD PRIMARY SCHOOL  
– co otrzymuje Twoje dziecko?

  współczesną edukację opartą na otwartości, szacunku i tolerancji,
  realizację polskiej podstawy programowej zgodnie z rozporządze-

niem MEN,
  naukę w języku angielskim, który dla uczniów stanowi zwyczajne 

narzędzie komunikacji i sposób przekazywania wiedzy,
  nowoczesną przestrzeń, wyposażenie i budownictwo najnowszej 

technologii,
  bezpieczne i przyjazne warunki do samorozwoju, naukę tolerancji, 

szacunku i otwartości na problemy współczesnego świata,
  naukę w kameralnych (max. 18-osobowych) grupach, sprzyjającą
  indywidualizacji pracy z uczniem, uwzględniając jego potrzeby,

  możliwość uczestnictwa w egzaminach Cambridge i uzyskania  
dyplomów i certyfikatów potwierdzających znajomość języka an-
gielskiego na określonym poziomie,

  naukę w miejscu dbającym o budowanie relacji międzyludzkich, 
wspieranie się, współpracę i samorozwój,

  bogatą ofertę zajęć dodatkowych (basen, taniec, zajęcia muzyczne, 
sportowe),

  zajęcia korekcyjne, opiekę psychologa i logopedy,
  warsztaty, wycieczki, konkursy.

Przedszkole – już od 2 roku życia. Dlaczego warto skorzystać 
z międzynarodowej edukacji od najmłodszych lat?

Już od najmłodszych lat zadbamy, by Twój maluszek poczuł się bez-
piecznie i naturalnie rozpoczął naukę języka obcego!

Zapewniamy Państwu:
  zajęcia adaptacyjne (grupowe i indywidualne),
  realizację polskiej podstawy programowej zgodnie z rozporządze-

niem MEN,
  nowoczesną przestrzeń, kameralne grupy, wykwalifikowaną opiekę,
  dwujęzyczną, nowoczesną edukację w języku polskim i angielskim,
  opiekę i nauczanie przez dwóch wychowawców dla każdej grupy,
  bogatą ofertę zajęć dodatkowych (rytmika, taniec, zajęcia sporto-

we),
  opiekę psychologa, logopedy,
  wycieczki, warsztaty, konkursy.

Zapraszamy do kontaktu.

www.world-school.pl
Zadzwoń : 515 789 269

Rezydencja nad jeziorem  
Pestkownica w  Puszczy Drawskiej

- tylko 100 km od Poznania -

Zapraszamy wszystkich zmęczonych siedzeniem  
w domu i oglądaniem przyrody tylko na zdjęciach  

do indywidualnej rekreacji w lesie - WIOSNA CZEKA! 
50 hektarów przestrzeni niepublicznej  

(bo prywatnej) – lasy, łąki i jeziora czeka na Was!

Restauracja oferuje posiłki na wynos.
Prosimy o zabranie indywidualnych maseczek.  

Pamiętaj o zachowaniu dystansu i zasłanianiu twarzy!

www.pestkownica.com.pl   info@pestkownica.com.pl
tel. 502 606 847 Facebook/Pestkownica

SPECJALISTYCZNY 
GABINET 
ORTOPEDYCZNY
LEK. MICHAŁ SKOCZEK 

SPECJALISTA 
ORTOPEDA  
I TRAUMATOLOG

	z USG narządu ruchu
	z diagnostyka i leczenie schorzeń 

oraz urazów narządu ruchu
	z iniekcje dostawowe, komórki macierzyste 

Przychodnia Lekarska i Specjalistyczna  
„Eumedica”

ul. Obornicka 126, 62-002 Suchy Las
tel. 731 332 443

www.ortopeda-skoczek.pl
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URODAURODA

„Dbaj o swoje ciało. To jedyne 
miejsce, w którym musisz żyć”

Jestem absolwentką Aka-
demii Medycznej w Poznaniu, 
magistrem promocji zdrowia, 
a także ukończyłam Collegium 
Cosmeticum w Toruniu, uzysku-
jąc tym samym tytuł Eksperta 
Zdrowia i Urody. Doświadczenie 
w pracy kosmetologa zdoby-
wam już ponad 20 lat. Kosme-
tologia jest moją pasją, którą 
stale rozwijam, skupiając się na 
innowacyjnych technologiach 
w kosmetologii estetycznej 
oraz aktywnym braniu udziału 
we wszelkich webinarach czy 
szkoleniach, zdobywając liczne 
certyfikaty potwierdzające zdo-
bytą wiedzę.

Obecnie na rynku znajduje 
się wiele urządzeń i zabiegów 
z zakresu kosmetologii este-
tycznej. Od nadmiaru infor-
macji zapewne zastanawiasz 

się, które z nich będą odpowiednie dla Ciebie. W doborze terapii 
skrojonej na miarę Twoich potrzeb, niezbędna jest obecność kilku 
czynników.

Po pierwsze - rodzaj technologii, dlatego wybierając urządzenia, 
czy zabiegi do Kliniki Piękna Derm Expert stawiam na medyczne, 
certyfikowane sprzęty najwyższej jakości, które mają udoku-
mentowaną i potwierdzoną skuteczność. 

Po drugie - dobór odpowiedniej technologii względem danego 
problemu. Stworzenie i zrealizowanie skutecznej terapii zabiego-
wej możliwe jest tylko wtedy, gdy posiada się interdyscyplinarną 
wiedzę oraz doświadczenie w wykonywaniu zabiegów. Dlatego 
w Derm Expert spotkasz zespół wykwalifikowanych, doświadczo-
nych  ekspertów, którzy nieustannie podnoszą swoje kwalifikacje 
na licznych szkoleniach. Zachęcam Cię zatem do skorzystania 
z bezpłatnej eksperckiej konsultacji.

Poza poszerzaniem wiedzy część życia jako kosmetolog prze-
znaczam na  działalność dydaktyczną – wcześniej pełniłam funk-
cję wykładowcy w szkole kosmetycznej. Często występowałam 
w charakterze eksperta w mediach, udzielając wywiadów w cza-
sopismach oraz portalach internetowych, co było dla mnie ogrom-
nym wyzwaniem, ale również świetnym doświadczeniem, które 
zdobyłam dzięki temu.  Dodatkowo jako Klinika Derm Expert na-
leżymy do prestiżowego Stowarzyszenia Przyjazna Kosmetyka, 
którego członkami są najlepsze Instytuty Urody w Polsce. Ponadto, 
należymy do elitarnego grona salonów kosmetycznych uhonoro-
wanych Certyfikatem Najwyższej Jakości Biotec Beauty Clinic.

Klinika Derm Expert jest pierwszym certyfikowanym Instytutem 
w Poznaniu przez Kosmoprof - wyłącznego dystrybutora Intra-
ceuticals na Polskę. Jesteśmy dumni ze współpracy z najlepszymi, 
prestiżowymi markami w Polsce i na całym świecie. 

W pracy kosmetologa najczęściej spotykam się z problemami, 
których podłożem jest więcej niż jedna przyczyna, dlatego aby sku-
tecznie im przeciwdziałać, nieocenione jest zastosowanie terapii 
łączonych, które są najbliższe memu sercu, szczególnie jeśli mowa 
o zabiegach odmładzających twarz oraz zastosowaniu laserotera-
pii. Fascynuję się nowoczesnymi technologiami. Uważam, że jest to 

doskonała droga do osiągnięcia poprawy kondycji skóry. W Klinice 
Piękna Derm Expert skrupulatnie, po wielu miesiącach testów na 
sobie, rozmów, konsultacji z innymi ekspertami wybrałam najlep-
sze urządzenia medyczne do osiągnięcia niesamowitych efektów 
w modelowaniu sylwetki i odmładzania twarzy, szyi i dekoltu.

Co najważniejsze, każde medyczne urządzenia są certyfikowane,  
pochodzą od renomowanych producentów, co jest gwarancją 
ich skuteczności i osiąganych efektów. W doborze najwyżej kla-
sy urządzeń i zabiegów podążam za światowymi trendami, wsłu-
chując się w potrzeby obecnego Klienta, aby Klinika Piękna Derm 
Expert mogła rozwiązać każdy Wasz problem. Podczas ostatnich 
kilku lat pracy dostrzegliśmy spadek zainteresowania zabiegami 
inwazyjnymi na rzecz nowoczesnych technologii, które od lat 
przynoszą rewelacyjne efekty a do tego zabiegi są całkowicie bez-
bolesne i przyjemne. 

W ofercie Kliniki Piękna Derm Expert znajdziesz zabiegi redu-
kujące tkankę tłuszczową (Onda Deka, Kriolipoliza), redukcję 
cellulitu, nawet 3 i 4 stopnia (Storz Medical), zabiegi modelujące 
sylwetkę (Endermologia Alliance LPG), ujędrniające ciało (termo-
lifting ciała) czy redukcję blizn i rozstępów (Intraject oraz Kar-
boksyterapia Julie). Oferujemy również zabiegi odmładzające i li-
ftingujące twarz, szyję i dekolt za pomocą urządzeń Mesotherm, 
CoaxMed czy Intraject oraz zabiegi laserowe wykorzystujące 
medyczne urządzenie X Lase Plus firmy Biotec. 

W niedalekim czasie planujemy wzbogacić ofertę zabiegów 
i urządzeń hi-tech o kolejne, zaawansowane technologie. Nie-
ustannie rozwijamy się poszerzając wiedzę kosmetologów, wzbo-
gacając naszą ofertę zabiegów, dbając o detale, profesjonalizm, 
które mają wpływ na najwyższą obsługę Klienta - która jest dla 
nas kluczowa. 

/ derm_expert/ Klinika Piękna Derm Expert

Klinika Piękna 
Derm Expert 
ul. Strzeszyńska 96, Poznań 
Tel.: 574-685-233

URODA URODA

Iwona Endsminger-Fic  - pomysłodawczyni 
i założycielka Kliniki Piękna Derm Expert
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Sesja rozpoczęła się od uczczenia 
minutą ciszy dwóch zmarłych samo-
rządowców: Tadeusza Krasińskiego 
i Piotra Koperskiego.

Nowy porządek
Zaraz potem wójt Grzegorz Woj-

tera zaproponował zmianę porządku 
obrad i przeniesienie na następną se-
sję punktu 13, dotyczącego projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę w spra-
wie ustalania trybu udzielania i rozli-
czania dotacji dla publicznych i niepu-
blicznych podmiotów oświatowych 
oraz trybu przeprowadzania kontroli 
prawidłowości ich pobierania i wyko-
rzystywania.

– Czy coś się zmieniło od wczoraj? – 
zapytała radna Joanna Radzięda. – Bo 
wczoraj Komisja Oświaty opiniowała 
ten projekt, a na komisji obecna była 
pani kierownik Violetta Pałącarz i nie 
zgłaszała wątpliwości.

– Wątpliwości pojawiły się, kiedy 
przesłaliśmy projekt tej uchwały i infor-
mację o wstępnej zgodzie na utworze-
nie dodatkowego oddziału w jednym 
z przedszkoli – odparł wójt. – Radca 
prawny zwrócił nam uwagę na nieja-
sność w tekście umowy, co oznaczałoby 
pojawienie się dwóch stawek. A opóź-
nienie w niczym nie przeszkadza.

Po tym wyjaśnieniu radni jedno-
myślnie zgodzili się na zmianę porząd-
ku obrad.

Także protokół z poprzedniej, 
kwietniowej sesji przyjęto jedno-
myślnie.

Kuźni nie rozbierać
W dalszej kolejności rajcy pochy-

lili się nad miejscowym planem za-
gospodarowania przestrzennego dla 
Biedruska, rejonu ulic Kasztanowej, 
Chludowskiej, Poznańskiej i 7 Pułku 
Strzelców Konnych.

– Proponuję drobną zmianę, by na 
terenie działki 14/4 nie wydzielać tere-
nu ,,U” – zasugerowała radna Joanna 
Pągowska, przewodnicząca Komisji 
Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospo-
darczego.

Radną Pągowską wsparł w tym 
względzie wybrany z terenu Biedruska 
radny Radosław Banaszak. 

– Proszę państwa o taką decyzję, 
która pozwoli u zbiegu ulic 7 Pułku 
Strzelców Konnych i Poznańskiej 
pozostawić funkcję usługową, która 
może być kontynuowana jako usługi 
oświatowe – zabrał głos wójt.

– Powinniśmy chyba tę zmianę 
przegłosować – zastanawiał się głośno 
radny Michał Przybylski.

– Konsultowałem to z naszymi me-
cenasami – zapewnił Adrian Karwat, 
kierownik Gminnej Pracowni Urba-
nistycznej.

Wysoka Rada zajęła się następnie 
głosowaniem nad poszczególnymi 
uwagami mieszkańców do projektu 
planu.

Pierwsze cztery uwagi odrzucono 
jednomyślnie. Do przyjęcia uwagi nr 
5 zachęcał zgromadzonych radny Ba-
naszak.

– Czy cokolwiek zagraża działce 

gminnej, na której ma powstać szko-
ła w Biedrusku? – zainteresowała się 
radna Radzięda. – Bo słyszeliśmy, że 
niezależnie od tego, co się będzie dzia-
ło na działce, na której stoi „Kuźnia”, 
budowa szkoły jest niezagrożona.

– Nie mówiłem, że tę działkę bez-
względnie potrzebujemy, żeby budo-
wać szkołę – zastrzegł wójt. – Padła 
bardzo dobra propozycja, żeby „Kuźni” 
nie rozbierać, lecz zaadoptować na 
harcówkę w Biedrusku – dodał.

Ostatecznie za tym, żeby na tere-
nie działki 14/4 nie wydzielać terenu 
,,U” zagłosowało jedenastu rajców. 
Wstrzymało się czworo: Maciej Jan-
kowiak, Wiesława Prycińska, Robert 
Rozwadowski i Tomasz Sztolcman. 
Czyli uwagę w tej części przyjęto.

Duże hodowle zwierząt
Następnie przystąpiono do pracy 

nad projektem miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego 
Chludowo – rejon ulicy Maniewskiej. 
Najpierw zajęto się uwagami miesz-
kańców do planu.

Pierwsza uwaga dotyczyła tego, by 
plan nie uwzględniał wyłącznie bu-
dynków ze stromym dachem. Z uwagą 
zgodził się radny Maciej Jankowiak, 
natomiast 14 rajców głosowało prze-
ciwko.

Kolejne uwagi jednomyślnie od-
rzucono. Autorzy części z tych uwag 
próbowali na różne sposoby zapobiec 
ewentualnym konfliktom pomiędzy 
właścicielami dużych gospodarstw 
hodowlanych a mieszkańcami, którzy 
takich hodowli nie prowadzą.

Jednomyślnie przyjęto także całą 
uchwałę.

– Dziękuję za przegłosowanie tej 
uchwały – skłonił się radny Zbigniew 
Hącia, mieszkaniec Chludowa.

Kolejny projekt uchwały również 
dotyczył Chludowa. Tym razem Wy-
soka Rada zajęła się bowiem miejsco-
wym planem zagospodarowania prze-
strzennego Chludowo – Północny 

Zachód – etap I. I w tym przypadku 15 
rajców głosowało za.

W dalszej kolejności radni zajęli się 
pobliskim Zielątkowem. Jednomyśl-
nie przegłosowano uchwałę w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowa-
nia przestrzennego Zielątkowo – Pół-
nocny Wschód – etap I.

I znów nadszedł czas na Biedrusko. 
Radni przystąpili do pracy nad projek-
tem uchwały w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzen-
nego w Biedrusku na terenie działek 
o numerach ewidencyjnych 44/12 
i 44/13.

W tym przypadku Wysoka Rada 
znów musiała głosować w sprawie 
poszczególnych uwag do planu. Część 
z tych uwag dotyczyła miejsc parkin-
gowych. Wszystkie te uwagi odrzuco-
no: jednomyślnie lub zdecydowaną 
większością głosów.

Cały plan przyjęto czternastoma 
głosami. Przeciw głosował tylko radny 
Włodzimierz Majewski (jak potem 
wyjaśnił – omyłkowo).

– Dziękuję za przegłosowanie tej 
uchwały – skłonił się radny Krzysztof 
Łączkowski. – Ten teren wymagał 
uporządkowania.

Paszport dla spółki
I na tym zakończono pracę nad 

uchwałami planistycznymi. Nadszedł 
czas na podjęcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budże-
tu gminy Suchy Las na 2021 r.

Najpierw jednak głos zabrał radny 
Grzegorz Słowiński, który dopytywał, 
czy chodzi o przygotowanie spółki 
GCI do sprzedaży.

– Tak, chodzi o przygotowanie do 
zbycia udziałów w spółce – potwier-
dził wójt.

– W takim razie czekają nas za-
pewne kolejne koszty – zauważył 
radny Michał Przybylski. – Chciał-
bym wiedzieć, jakie te koszty będą. 
A także poznać spodziewane korzyści 
ze sprzedaży. To poważna operacja, 

Z SESJI RADY GMINY / REKLAMA Z SESJI RADY GMINY / REKLAMA

Sprostowanie
W ostatnim numerze Magazynu Sucholeskiego Mieszkańców 

https://www.facebook.com/.../a.16201498.../1750139118499902/ 
wkradł się niezamierzony błąd w mojej wypowiedzi w artykule 
o sprzątaniu naszego otoczenia, za który serdecznie przepra-
szam sponsorów pokazów ekologicznego i ekonomicznego 
spalania. Prezentacja ta miała miejsce dzięki współpracy z refe-
ratem ochrony środowiska naszego Urzędu Gminy, któremu ser-
decznie dziękujemy za wsparcie; tak samo jak Zakładowi Gospo-
darki Komunalnej za udzieloną pomoc. Jeszcze raz przepraszam.

Jarosław Dudkiewicz,
Zarząd Osiedla Grzybowego.

Os. Poziomkowe 10a/1b, Suchy Las
Rejestracja telefoniczna: tel. 61 652 16 60, 609 450 410

Od jednej smutnej informacji
świat się nie zawali
Majowa sesja Rady Gminy była pracowita. Samorządowcy 
solidaryzowali się z białoruskimi dziennikarzami, a ponadto 
zajmowali się planami zagospodarowania przestrzennego, 
paszportyzacją spółki GCI, byłym autem Straży Gminnej 
oraz pielęgnacją pomnikowych drzew. W czasie sesji 
walczyli też ze sobą (na argumenty) sympatycy koszykówki 
i sportów walki.

nad którą trzeba się pochylić – skon-
statował.

– To są już wszystkie koszty, rozło-
żone na dwa lata – odparł wójt.

– Niech nam spółka prześle raporty, 
które wysyła do Urzędu Komunikacji 
Elektronicznej przez ostatnie trzy lata 

– zaproponował radny Grzegorz Sło-
wiński. – I to zanim podniesiemy ręce 
w głosowaniu – dodał.

– Sytuacja rynkowa jest taka, a nie 
inna, konkurencja staje się trudna, jeśli 
nie niemożliwa. Zgadzam się, że spół-
kę należy sprzedać – pokiwał głową 
radny Michał Przybylski. – Ale niech-
że też pan wójt stara się zrozumieć 
radnych, którzy kierują się gospodar-
nością. Sam nie mam zaufania do GCI. 
Podtrzymuję wniosek radnego Grze-
gorza Słowińskiego. 

– Dajmy sobie miesiąc, to nie po-
winno w żaden sposób zaszkodzić – 
zgodziła się radna Anna Ankiewicz.

– Świat się nie zawali, miejmy na-
dzieję. Pozostanie mi przyjąć do wia-
domości tę smutną informację – roz-
łożył ręce wójt.

– Jaką mamy gwarancję, że prze-
kazane środki zostaną wykorzystane 
na paszportyzację, a nie na inne cele? 

– zaatakowała radna Radzięda. – Nie-
specjalnie interesują mnie przy tym 
ustne gwarancje pana wójta, interesują 
mnie gwarancje budżetowe – dodała 
zimno.

Przewodnicząca Anna Ankiewicz 
zarządziła tymczasem głosowanie 
nad wycofaniem zadania pod nazwą 

„paszportyzacja i inwentaryzacja sieci 
światłowodowej będącej własnością 
spółki GCI”. 13 rajców zagłosowało 
za, nikt nie był przeciw, wstrzymali się 
radni Maciej Jankowiak i Robert Roz-
wadowski.

Pomniki przyrody
Całą uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia bu-
dżetu na 2021 r. również przyjęto 
większością 13 głosów. Przeciw nie 

głosował nikt, wstrzymała się radna 
Iwona Koźlicka oraz radny Włodzi-
mierz Majewski.

Zaraz potem przystąpiono do 
głosowania w sprawie w ykreślenia 
z Wieloletniej Prognozy Finansowej 
w ymienionego już w yżej zadania 

– „paszportyzacja i inwentaryzacja 
sieci światłowodowej będącej wła-
snością spółki GCI”. 14 radnych 
zagłosowało za, przeciw był tylko 
Marian Bajer.

Samą uchwałę w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
na lata 2021-2031 przyjęto trzyna-
stoma głosami. Wstrzymał się radny 
Włodzimierz Majewski.

Zanim przystąpiono do gło-
sowania nad uchwałą w sprawie 
uzgodnienia prac pielęgnacyjnych 
na pomnikach przyrody – dębach 
szypułkowych przy ulicy Leśnej 
w Złotkowie, głos zabrał przewodni-
czący Marian Bajer z Komisji Porząd-
ku Publicznego, Ochrony Środowiska 
i Spraw Komunalnych.

– Opinia komisji jest pozytywna, 
a członkowie komisji byli w tej kwestii 
jednomyślni – oznajmił radny.

Podobnie zagłosowała cała Rada 
Gminy – piętnastu rajców było za.

Kolejna uchwała była podobna 
– w sprawie uzgodnienia prac pielę-

gnacyjnych na pomnikach przyro-
dy – morwach przy ulicy Morwowej 
w Zielątkowie.

– I w tej sprawie komisja była jed-
nomyślna; sześcioro radnych opowie-
działo się za przyjęciem uchwały – po-
informował przewodniczący Marian 
Bajer.

Cała Rada Gminy przyjęła uchwa-
łę piętnastoma głosami.

Niezrównoważony budżet
Nadszedł czas na głosowanie nad 

rozpatrzeniem odwołania kierownika 
Referatu Promocji Pawła Andrzejew-
skiego.

O co chodzi? Otóż w styczniu br. 

Komisja Rewizyjna zaleciła usunięcie 
nieprawidłowości w pracy referatu. 
Np. większe uspołecznienie w proce-
sie tworzenia strategii rozwoju gminy, 
ściślejszą współpracę z jednostkami 
pomocniczymi (sołectwami i osie-
dlami) i wspieranie imprez lokalnych, 
przedstawianie Radzie Gminy co-
rocznego sprawozdania ze współpracy 
z mediami.

Kierownik Paweł Andrzejewski 
odwołał się od tej decyzji, podnosząc 
m.in. że referat konsultuje się z miesz-
kańcami, a współpraca z szefami jed-
nostek pomocniczych układa się bar-
dzo dobrze.

Komisja Rewizyjna uznała odwo-
łanie za bezzasadne. Tego samego zda-
nia była cała Rada Gminy, przyjmując 
oświadczenie czternastoma głosami. 
Nikt nie był przeciw, wstrzymała się 
radna Anna Ankiewicz. 

Zaraz potem wójt Grzegorz Woj-
tera zaproponował dopisanie do po-
rządku obrad uchwały zmieniającej 
uchwałę budżetową.

– Przed chwilą otrzymałem infor-
mację od pani skarbnik, że grozi nam 
niezrównoważony budżet – uzasadnił.

– Zmieniliśmy naszą uchwałą wy-
datki. Wyrzuciliście państwo zada-
nie związane z paszportyzacją sieci 
informatycznej. Wydatki są zatem 
mniejsze o 288 312 zł. O taką samą 
kwotę należy więc zmniejszyć do-
chody – wyjaśniła skarbnik Monika 
Wojtaszewska. – Organ nadzoru 
nakaże nam naprawić uchwałę wpro-
wadzającą niezrównoważony budżet 

– ostrzegła.
– W pierwszej kolejności należy 

przegłosować zmianę porządku obrad 
– przypomniała mecenas Katarzyna 
Augustyniak. 

– W tym momencie procedujemy 
zatem dopisanie punktu: „zmiana 
uchwały budżetowej na 2021 r.” – 
sprecyzowała przewodnicząca Anna 
Ankiewicz. – Przed informacjami wój-
ta gminy.

To była formalność, zmianę po-
rządku Wysoka Rada przyjęła więc 
jednomyślnie. O zmianie uchwały 
budżetowej zadecydowano zaś czter-
nastoma głosami. Nikt nie był przeciw, 
wstrzymał się radny Włodzimierz Ma-
jewski.

Świetlica w Złotnikach
W ramach informacji wójta gminy 

głos zabrał wicewójt Marcin Buliński, 
który opowiedział m.in. o trwającej 
budowie węzłów Golęczewo-Chludo-
wo, a w tym o budowie ciągów pieszo-

-rowerowych.
– W Zielątkowie zaś trwa budowa 

kanalizacji sanitarnej w rejonie ulic 
Słonecznej, Wspólnej, Wyrzykow-
skiej i Morwowej – kontynuował wło-
darz. – Jeśli chodzi o budowę świetlicy 
wiejskiej w Złotnikach, ogłosiliśmy 
postępowanie w trybie „zaprojektuj 
i wybuduj”.

W dalszej kolejności zastępca 
wójta wspomniał o drogach rowero-
wych, które mają powstać wzdłuż ulic 
Poziomkowej w Suchym Lesie i Mu-
chomorowej na osiedlu Grzybowym, 
a także o modernizacji bieżni lekko-
atletycznej przy boisku w Suchym 
Lesie.

W ramach informacji przewodni-
czącej Rady Gminy, Anna Ankiewicz 
wspomniała o piśmie w sprawie wy-
miany starych pieców.

– Pismo wpłynęło do radnych 
Krzysztofa Łączkowskiego i Mariana 
Bajera. Pierwszy z nich jest przewod-
niczącym Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji, a drugi Komisji Porządku 
Publicznego, Ochrony Środowiska 
i Spraw Komunalnych – dodała ty-
tułem wyjaśnienia przewodnicząca 
Anna Ankiewicz.

W ramach informacji przewod-
niczących poszczególnych komisji 
stałych, głos zabrał m.in. wspomniany 
przed chwilą Marian Bajer, który wy-
jawił, że jego komisja pochyliła się nad 
działalnością Straży Gminnej.
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Z SESJI RADY GMINY / REKLAMA

SKŁAD OPAŁU
WARGOWO II 81 
ANDRZEJ LIPKA

Tel. 530-130-159  

- węgiel najwyższej jakości  
   z Polskich Kopalni 
   (dowóz GRATIS powyżej 1 tony do 25 km)

- drewno kominkowe,
- transport drogowy do 25 t,
- usługi rolnicze

www.lipka-wegiel-wargowo.pl

UCZCIWY SPRZEDAWCA  
TO ZAWSZE  

ZADOWOLONY KLIENT

Oferujemy

– Z kolei Komisja Oświaty zajmo-
wała się działalnością żłobków i przed-
szkoli, zarówno prywatnych, jak i pu-
blicznych – poinformowała Joanna 
Radzięda. – Zainteresowaliśmy się 
także kwestią szczepienia osób pozo-
stających w kryzysie bezdomności. 
Okazało się, że część z nich jest już za-
szczepiona, a część niebawem będzie 

– nie kryła zadowolenia.

Walka o sporty walki
W ramach kolejnego punktu 

porządku obrad, przewodnicząca 
Anna Ankiewicz poinformowała 
o czekających na stronie BIP odpo-
wiedziach na interpelacje poszcze-
gólnych radnych.

W ramach wolnych głosów 
i wniosków przewodniczący Jaro-
sław Dudkiewicz z Zarządu Osiedla 
Grzybowego poprosił o dołączenie 
dla akcji wsparcia Ani, mieszkanki 
osiedla, która oczekuje na poważną 
i kosztowną operację.

Z kolei radna Radzięda zasugero-
wała, że gmina Suchy Las mogłaby 
w większym stopniu wesprzeć koszy-
kówkę kosztem sportów walki. Cho-
dziło konkretnie o wykorzystanie sali 
przy Szkole Podstawowej nr 2.

– Fantastycznie, panie wójcie, że 
dzięki pana decyzji sporty walki będą 
mogły się rozwijać – powiedziała 
z przekąsem. – Fantastycznie, że za 
dwa lata powstanie sala dedykowana 
dla sportów walki. Zastanawiam się 
jednak, czy przez ten czas nie pad-
ną inne stowarzyszenia sportowe – 
wieszczyła ponuro.

– Mamy też inne stowarzyszenia, 
nie tylko Basket, które zimą korzystają 
z hal – dopowiedziała radna Joanna 
Pągowska.

– Korzystanie z sal dzielimy na 
dwa moduły: szkolny i komercyj-
ny – wyjaśnił wójt Wojtera. – Z tego 
drugiego korzystają zarówno nasze 
stowarzyszenia, jak i podmioty ze-
wnętrzne. Próbujemy naszą bazę spra-

wiedliwie podzielić pomiędzy wszyst-
kich. A maty dla dżudoków to nie są 
materace do fikołków, które można 
w ciągu minuty rozłożyć i złożyć.

– Wspieram wszystkie dyscypliny 
sportowe, ale zależy mi, żeby nasi ko-
szykarze mieli gdzie trenować – wes-
tchnął radny Robert Rozwadowski. 

– Sporty walki można śmiało przenieść 
na Konwaliową.

– Wtedy nie byłoby na Konwalio-
wej zajęć z wychowania fizycznego – 
zauważył wójt.

Opinię uwzględnić można
– Panie wójcie, czy coś udało się 

ustalić odnośnie ścieżki przy Gajowej? 
– zmieniła tymczasem temat radna Jo-

anna Pągowska.
– Jutro to sprawdzę – obiecał za-

stępca wójta Marcin Buliński. – Jeśli to 
będzie wymagało prac gwarancyjnych, 
to te prace zostaną wykonane.

W dalszej kolejności głos zabra-
ła mieszkanka Suchego Lasu Anna 
Ohirko, która miała pytanie m.in. do 
Mariana Bajera, przewodniczące-
go Komisji Porządku Publicznego, 
Ochrony Środowiska i Spraw Komu-
nalnych.

– Latem ubiegłego roku przeka-
załam informację o braku raportu 
z wykonania gminnych programów 
środowiskowych – przypomniała 
mieszkanka. – Pan radny obiecał 
wtedy porozmawiać o tym z kierow-
nikiem Wiesławem Orczewskim z Re-
feratu Ochrony Środowiska. Chcia-
łabym się dowiedzieć, co pan radny 
zrobił przez te 10 miesięcy.

– Wielokrotnie rozmawiałem 
o tym z panem Orczewskim, który za-
pewniał mnie, że rzecz przygotowuje, 
że powinna być gotowa w najbliższym 
czasie – odparł Marian Bajer. – Dziwię 
się, że tak drobna w istocie sprawa tak 
się wlecze… – zawiesił głos.

 Anna Ohirko zapytała też wójta 
Wojterę o zagospodarowanie terenu 
przy ulicy Nizinnej.

– Co z konsultacjami, czy były, czy 
będą, a może nie będą? – indagowała.

– Tych koncepcji było kilka, od-
były się też konsultacje, choć nie 
takie w rozumieniu przypisów, 
w kwestii uwzględnienia jednego 
z elementów – odparł włodarz. – 
I ten element został uwzględnio-
nych. K iedy powstanie koncepcja, 
na pewno zostanie udostępniona 
i zostanie zorganizowane spotka-
nie, być może w formie zdalnej, na 
którym mieszkańcy będą mogli się 
odnieść – obiecał .

– A jeśli nasze opinie będą negatyw-
ne? – dociskała mieszkanka.

– Słusznie pani zauważyła, że to 
będą opinie. Mogą być uwzględnione, 
ale nie muszą – uciął wójt.

Uwolnić dziennikarzy
Radna Wiesława Prycińska zapy-

tała o przejścia dla pieszych na ulicy 
Szkółkarskiej w Suchym Lesie.

– Zaraz za ulicą Jagodową powstało 
nowe osiedle – przypomniała. – Po-
wstaje tam dróżka, która wyjdzie pro-
sto na drogę rowerową.

– Temat jest mi znany i na pewno 
będę to analizować z referatem – po-
kiwał głową zastępca wójta Marcin 
Buliński.

Radna Radzięda zabrała głos jesz-
cze raz – w sprawie byłego samochodu 
Straży Gminnej.

– Pytałam o to komendanta, ale 
odpowiedź nie jest dla mnie satysfak-
cjonująca, zaś cała sytuacja wątpliwa 
etycznie – zaznaczyła. – Złożyłam 
wniosek w Komisji Rewizyjnej o kon-
trolę w Straży Gminnej. Chciałabym, 
żeby sprawa skończyła się dobrze, ale 
nie mam na to nadziei. Przekażę też 
sprawę do organów nadzoru, powy-
żej gminy.

– Takim organem nadzoru jest Re-
gionalna Izba Obrachunkowa, którą 
zapewne miała pani na myśli – od-
gadł wójt Wojtera. – Może jednak po-
czekajmy na wyniki kontroli Komisji 

Rewizyjnej? – zasugerował. – Sam 
jestem dobrej myśli, jeśli chodzi o wy-
nik tej kontroli.

– Opcje kontrolne na szczęście 
nie kończą się na R IO – odparła 
sucho radna. – Mam kilka innych 
instytucji na swojej liście… – zawie-
siła głos.

O co chodzi? Dacia duster była 
w gestii Straży Gminnej przez 11 lat. 
Miała przebieg ok. 400 tys. km. Jesz-
cze w ostatnim okresie wydawano 
pieniądze na naprawę pojazdu. Potem 
auto sprzedano komendantowi. Za 
3,2 tys. zł. O sprawie pisała już prasa 
regionalna.

Już pod sam koniec sesji radny Ma-
rian Bajer poinformował, że przedsta-
wiciele Stowarzyszenia Gazet Lokal-
nych wręczą w ambasadzie Białorusi 
petycję w sprawie zwolnienia dzien-
nikarza Andrzeja Poczobuta, jak rów-
nież 30 innych białoruskich dzienni-
karzy przetrzymywanych przez reżim 
Aleksandra Łukaszenki.

– W Warszawie odbędzie się de-
monstracja  w tej sprawie – dodał 
radny.

– Dziękuję panu radnemu za ten 
głos solidarności – skłoniła się radna 
Iwona Koźlicka.

– A ja mam pytanie, co z nagrodą 
za najwyższą frekwencję wyborczą 
w naszej gminie? – zmieniła temat 
przewodnicząca Anna Ankiewicz. – 
Prezydent Jacek Jaśkowiak i starosta 
Jan Grabkowski obiecali pewną kwotę 
pieniężną.

– Pamiętam, że była taka obietnica 
– skinął głowę wójt. – Nie omieszkam  

panu prezydentowi przy najbliższej 
okazji o tym przypomnieć.

– A ja tymczasem chciałabym 
koleżankom i kolegom złożyć 
najlepsze życzenia z okazji Dnia 
Samorządowca – uśmiechnęła się 
przewodnicząca A nkiewicz. – Wie-
lu sukcesów i przede wszystkim w y-
trwałości!

Krzysztof Ulanowski

Wakacje na wsi?  
Tylko w Wielkopolsce!
Lubisz obcować z przyrodą, cenisz spokój i szukasz niepo-
wtarzalnych smaków? – zapraszamy na wieś, zachęcając 
do wypoczynku w gospodarstwach agroturystycznych 
Wielkopolski.

Wielkopolska jest jednym z naj-
większych regionów w Polsce, z wy-
jątkową historią, kulturą oraz tradycją. 
O niepowtarzalności naszego regionu 
świadczą zarówno historyczne zabytki, 
jak i urozmaicone krajobrazy. Różno-
rodne ukształtowanie terenu, jeziora, 
malownicze doliny rzek, liczne lasy, 
sprzyjają wielu formom wypoczynku. 

Atrakcji moc
- Aby znaleźć miejsce z niepo-

wtarzalnym klimatem nie musimy 
wyjeżdżać w odległe zakątki świata. 
Na uwagę zasługują wielkopolskie 
gospodarstwa agroturystyczne, ofe-
rując bogaty wachlarz atrakcji dla do-
rosłych i dla dzieci, w których z pew-
nością każdy znajdzie coś dla siebie. 
Zachęcam do wypoczynku na wiel-
kopolskiej wsi tych wszystkich, któ-
rzy chcą odetchnąć od codziennych 
obowiązków i spędzić z rodziną miły 
czas w bliskości natury, w ciszy, z do-
brymi regionalnymi smakami – mówi 
Krzysztof Grabowski, Wicemarszałek 
Województwa Wielkopolskiego

Agroturystyka to wiele atrakcji 
i pomysłów krzewiących lokalną 
kulturę, obyczaje i historię regionu, 
w której odnaleźć można wszystko, 
co gwarantuje doskonały wypoczy-
nek. W ofertach atrakcji znajdują 
się: spływy kajakowe, rajdy rowero-
we, wycieczki piesze, grzybobrania, 
kursy z plecionkarstwa, nauka wy-
piekania chleba czy też relaks w SPA 
pod chmurką. To również miejsca 
wyróżniające się prawdziwą, polską 
gościnnością oraz tradycyjną kuch-
nią, sprzyjające wypoczynkowi i ca-
łorocznej rekreacji na łonie natury. 

To wszystko sprawia, że w Wiel-
kopolsce z roku na rok rośnie popu-
larność agroturystyki, a odwiedzający 
coraz częściej wybierają wypoczynek 
w miejscu, które kojarzy się ze swoj-
skością, beztroską i dzieciństwem. 
Pandemia koronawirusa sprawiła, że 
agroturystyka stała się doskonałą al-
ternatywą dla zagranicznych wyjaz-
dów turystycznych i klasycznych form 
spędzania wolnego czasu.

- Zapraszamy  do wzięcia udziału 
w niezwykłej podróży sentymen-
talnej przez historię, smaki, zapachy, 
wspomnienia, spotkania z naturą i cie-
kawymi ludźmi. Mamy nadzieję, że 

tradycyjna wielkopolska gościnność 
pozwoli się zadomowić w naszej Wiel-
kopolsce. Chcielibyśmy powtórzyć za 
naszym Wieszczem: „Nie ma jak to 
w Wielkopolszczy było: co za duch, co 
za siła, aż przypomnieć miło”. Mamy 
głęboką nadzieję, że takie wrażenia 
pozostaną w Państwa sercach po wi-
zycie w naszych obiektach turystki 
wiejskiej - mówi Krystyna Święcicka, 
Prezes Wielkopolskiego Towarzystwa 
Agroturystyki i Turystyki Wiejskiej

Zajrzyj na stronę 
Potencjał agroturystyki w Wielko-

polsce można zauważyć odwiedzając 
stronę internetową  www. turystyka-

-wlkp.pl. Prezentowane na niej obiek-
ty to laureaci „Konkursu na najlepszy 
obiekt turystyki na obszarach wiej-
skich w Wielkopolsce”, który organizo-
wany był przez Urząd Marszałkowski 
Województwa Wielkopolskiego we 
współpracy z Uniwersytetem Przy-
rodniczym w Poznaniu oraz Wielko-
polskim Towarzystwem Agroturysty-
ki i Turystyki Wiejskiej. 

Obiekty doceniane przez Kapitułę 
konkursową wyróżniały się nie tylko 
estetyką i komfortem prowadzonej 
działalności, ale pomysłowością i ofer-
tą atrakcji. Podział na trzy kategorie 
sprawił, że wśród docenionych go-
spodarstw znajdowały się zarówno 
miejsca historyczne, położone wśród 
ciekawych walorów przyrodniczych, 
czy też takie, które pozwoliły poczuć 
walory prawdziwej wsi. To niewątpli-
wie miejsca godne polecenia i odwie-
dzenia, które stanowią agroturystycz-
ną wizytówkę Wielkopolski. 

Konkurs dla 
aktywnych w sieci 

Doceniając aktywność gospo-
darstw agroturystycznych i turystyki 
wiejskiej w Wielkopolsce oraz trudny 
czas spowodowany pandemią COID-
19, Departament Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi Urzędu Marszałkowskiego Woje-
wództwa Wielkopolskiego w Pozna-
niu zaprasza do udziału w konkursie 
na najciekawszą stronę internetową 
prowadzonego gospodarstwa agrotu-
rystycznego pn. „Strona internetowa 
przewodnikiem po agroturystyce 
w Wielkopolsce”. Konkurs trwa od 
07.06 – 02.07.2021 roku.

W konkursie mogą uczestniczyć te 
obiekty z Wielkopolski, które prowa-
dzą stronę internetową zachęcając do 
odwiedzin   w swojej okolicy - nie tylko 
online! Najciekawsze witryny www – 
pod względem estetyki, przejrzystości, 
prezentowanych zdjęć oraz zamiesz-

czanych treści otrzymają pamiątkowe 
dyplomy i nagrody finansowe. 

Szczegóły dotyczące konkursu 
oraz regulamin dostępne są na stro-
nach:. www.turystyka-wlkp.pl oraz 
www.umww.pl/agroturystyka.

UMW W

Gala Agroturystyki 2018

Agroturystyka „Weranda Home” w Sławicy w powiecie obornickim

Dwór „Dębogóra” w Wieleniu w powiecie  
czarnokowsko-trzcianeckim

Ośrodek Wypoczynkowy „Krokus” w miejscowości Przemęt w powiecie wolsztyńskim
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Są tacy artyści, którzy mimo pan-
demii rozwijają się, a nawet wyko-
rzystują nowy aspekt izolowania się 
jako pretekst do odkrywania swojego 
wnętrza i demonstrowania publicz-
nego zwycięstwa nad izolacją. Natu-
ralnie w dniu, gdy złagodzono nieco 
obostrzenia.

Glina jest fajnym medium
Katarzyna Poniecka jest kuratorką 

wystawy o znamiennym tytule „Dło-
nie w zamknięciu”. Artystka, która 
pracuje z ceramiką i związana jest 
z Ośrodkiem Kultury w Suchym Le-
sie, zaprosiła do współtworzenia eks-
pozycji różnych autorów – rzeźbiarzy. 
Sceną stały się gościnne progi Łazęgi 
Poznańskiej. 

– Zapraszam do obejrzenia prac 
fantastycznych artystów współpra-
cujących z moją pracownią Gliniana 
Kula, którzy wykorzystali zmniejszo-
ną liczbę bodźców zewnętrznych, zaj-
rzeli w siebie i przygotowali naprawdę 
ciekawe dzieła – mówiła Katarzyna 
Poniecka, tuż przed otwarciem wy-
stawy. – Jesteśmy myślącymi rękoma, 
które odzwierciedlają naszą osobo-
wość, temperament i charakter. Ręce 
prowadzą nas przez chaos zamknięcia 
w stronę wolności i spokoju…

Jednym z wyjątkowych gości, 
a zarazem inicjatorek wystawy, była 
posłanka Joanna Jaśkowiak, prywat-
nie – również rzeźbiarka. Od kilku 
lat przychodzi na zajęcia do Glinianej 
Kuli. A o swoich dziełach – dwóch 

większych naczyniach w kształcie kul 
– mówiła:

– Lubię duże formy, organiczne 
w kształcie. Glina jest fajnym medium, 
ale wymaga cierpliwości.

Joanna Jaśkowiak przygotowała 
u siebie w domu pracownię, adaptując 
do celów artystycznych pralnię. To 
tam powstały oba naczynia – podobne 
do siebie, choć, jak to w sztuce bywa, 
każde ma indywidualne cechy: jedno 
ma wydłużoną szyjkę, drugie jej nie 
ma wcale – a także dwa mniejsze ele-
menty, również wyeksponowane na 
wystawie „Dłonie w zamknięciu”. 

Pasja to skarb
– Wszystkie moje dzieła lubię, nie 

mam przy tym swojego ulubionego – 
przyznaje Joanna Jaśkowiak. - Może 
przez to nie mam później problemów 
z dzieleniem się nimi, wręczaniem ich 
przyjaciołom w prezencie. To miłe po-
darki, własnoręcznie zrobione, a dając 
je, przekazuję kawałek swojej pasji, 
swojego serca.

Na otwarciu wystawy był również 
Jędrzej Solarski, zastępca prezydenta 
miasta. Jak mówił, cieszy go, że po-
znaniacy nie poddali się marazmowi 
w pandemicznym zamknięciu, lecz 
mają energię, chęć i ciekawe pomysły 
twórcze.

– Mieć pasje – to mieć własny 
skarb – przekonywał Jędrzej Solarski. 
– W tym miejscu Łazęga Poznańska 
prezentował swoje galerie zdjęć nie-
samowitych ujęć z poznańskich ulic, 
prezentowano tu kafle, ramy okienne, 
teraz gliniane rzeźby – amatorskie 
dzieła sztuki. Ja lubię dobrą sztukę – 
a jej niebanalnych przedstawicieli tu 
widzę – komplementował włodarz.

Anita Wudarska, autorka dzieł 
wybranych do wyeksponowania w ra-
mach „Dłoni w zamknięciu”,  uważa, 
że glina pomogła jej przetrwać trudny 
czas izolacji. Dzięki niej spotykała się 
z Katarzyną Poniecką i z koleżanka-
mi, w warunkach prewencji sanitar-
nej – w maseczkach i z zachowaniem 

dystansu – ale… spotykały się! Roz-
mawiały, dzieliły się doświadczeniami 
i rzeźbiły. Warsztaty stały się dla nich 
nie tylko polem do nauki, ale bardziej 
okazją do przyjacielskich spotkań!

– Na początku zajmowałam się 
tkaniną: jak ją widzę, to oceniam co 
z niej może być. Ale w przypadku 
gliny takie wróżenie jest trudniejsze 
– z bezkształtnej gliny można zrobić 
wszystko, choć ceramika jest nieprze-
widywalna, nie wiadomo, co wyjdzie 
w czasie szkliwienia – mówi Anita 
Wudarska. – Dlatego otwarcie pieca 
jest magicznym momentem: nie wia-
domo, co wyjdzie, czy będzie „wow!”, 
czy rozczarowanie. Na szczęście 
ostatnio wychodzi już efekt „wow!”, 
tym milszy, że witany z radością 
w przyjacielskim gronie.

Pani Anita rzeźbi już od dwóch lat 
i jak mówi – sztuka jest dla niej pomy-
słem na życie i trochę na przyszłość.

– Szukałam czegoś, czym mogła-
bym się zająć, gdy przejdę na emery-
turę, mieć coś, co mogłabym robić, 
trochę dorobić i czerpać z tego przy-
jemność. Joasia Jaśkowiak mi podpo-
wiedziała, że rzeźba może być tym, 
czego szukam. Pokazała i… tak się 
w to wciągnęłam!

Sama Katarzyna Poniecka nie kry-
ła zadowolenia z wystawianych prac.

– To dzieła różnych artystów, z ca-
łej Polski, których łączy Gliniana Kula 
i ceramika – mówi artystka. – Są dla 
mnie ważni i cieszę się, że mogłam po-
prosić ich i wybrać spośród ich dzieł, 
tutejsze eksponaty. Mam też satysfak-
cje z tego, że w tak doborowym towa-
rzystwie wystawiana jest moja rzeźba 
Kokony, zawieszone w suchych zaro-
ślach tajemnicze kokony.

Wiedźma i koty
Imienniczka organizatorki, Kata-

rzyna Bajerowicz – mieszkanka Złot-
nik - zaprezentowała rzeźby dwóch 
dużych kotów. Widać od razu, że 
sportretowane zwierzęta mają swoje 
charakterki, że ich miny przywodzą na 

WYDARZENIA WYDARZENIA / REKLAMA

Z okazji jubileuszu
30-lecia

Restauracji Estella

dalszych sukcesów 
i wielu zadowolonych 

Klientów
życzy

1991-2021

Dłonie w zamknięciu 
i efekt „wow”
Pandemia koronawirusa i związana z nią konieczność 
prewencyjnej izolacji, unikania bezpośrednich kontaktów, 
zamknięcia w domach i ograniczenia aktywności arty-
stycznej, nierozerwalnie związanej z obcowaniem z drugim 
człowiekiem, uderzyła w artystów. Mogła zabrać im radość 
tworzenia, uznanie lub krytyczne spojrzenie odbiorców, 
mogła zastopować zapał do samorozwoju. Mogła – ale na 
pewno nie u wszystkich artystów amatorów.

myśl zadowolenie iście ludzkie. Dość 
otyłe, zadbane koty zdają się uśmie-
chać po obfitym posiłku. 

– Mam dwa koty, są podobne do 
tych tu z charakteru – przyznaje Kata-
rzyna Bajerowicz. – Moje żywe musia-
łam jednak nieco odchudzić. W przy-
padku glinianych, ich tusza jest nawet 
sympatyczna, podkreśla koncepcję 
zadowolonych z siebie, zwierząt wy-
raźnie „kanapowych”.

Pani Katarzyna rzeźbą zajęła się 
w zasadzie przypadkowo: jej dziecko 
chodziło na warsztaty do Glinianej 
Kuli, więc mama podpatrywała i ani 
się nie spostrzegła, jak artystyczna pa-
sja ją wciągnęła.

– Mam swój własny piec, a w cza-
sie remontu domu, który właśnie koń-
czymy, nie zapomniałam o miejscu na 
moje „ulepki” - golemy. Nieraz twór-
cze olśnienie i pomysł dopadają mnie 
w najmniej spodziewanym momencie: 
wstaję z łóżka, podchodzę do stołu i ręce 
same lepią... Mam mnóstwo planów, 
przede wszystkim związanych z przyro-
dą, która mnie fascynuje. Jakby nie było, 
jestem autorką i ilustratorką bajek dla 
dzieci, więc spojrzenie na otaczającą nas 
przyrodę mam wyrobione. Ostatnio 
marzy mi się zatem jakieś duże zwierzę, 
pokazane w formie rzeźby!

Na zakończenie warto wspomnieć 
o rzeźbie wyjątkowej, odmiennej od 
pozostałych, a mimo to nie rzucają-
cej się w oczy, skromnie siedzącej na 
uboczu. Dosłownie siedzącej – bo 
„Wiedźma” Jagody Gierczyk jest małą 
postacią wielkości lalki, posadzoną na 
dużym, starym kufrze. Nienajmłodsza 
drobna kobieta ma złożone dłonie, za-
wiązaną pod brodą chustkę i zdaje się 
lekko uśmiechać. Największe wraże-
nie robią jej ciemne oczy, ze spokojem 
przypatrujące się gościom zachwycają-
cym się glinianymi misami, naczynia-
mi, drzewkami i tym, którzy ośmielą 
się kucnąć przed nią i robić jej zdjęcia 
telefonami komórkowymi…

Grzegorz OkońskiJędrzej Solarski, trzecia od lewej red. Agnieszka Łęcka, Katarzyna Poniecka - 
kuratorka wystawy, Joanna Jaśkowiak - posłanka KO, rzeźbiarka, Maciej Krajewski

Patrycja Danielewska, Agata Celmer, Maria Pyzik i Aleksandra Różańska Maciej Wudarski i Anita Wudarska 

Katarzyna Bajerowicz 

Handpanarama grał na handpanie Maciej Krajewski, Tamara Briańska i Karolina Briańska 

Red. Agnieszka Łęcka, Joanna Jaśkowiak - posłanka KO
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WYNAJMĘ MIESZKANIE 50 m2  
W SUCHYM LESIE (CENTRUM)

2 POKOJE, JASNA KUCHNIA, ŁAZIENKA, 
POMIESZCZENIE GOSPODARCZE, 

DOSTĘPNE MIEJSCA PARKINGOWE

wolne od września/października

TEL. 501 063 672
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VIII Targi Praktyk i Staży odby-
ły się online, z uwagi na pandemię. 
Prawdopodobnie w przyszłym roku 
wydarzenie powróci do gmachu Wy-
działu Nauk Politycznych i Dzienni-
karstwa UAM.

To nie zło konieczne
Targi otworzył prodziekan ds. stu-

denckich prof. Szymon Ossowski. 
– Wielu naszych absolwentów pra-

cuje w branżach związanych z naszym 
wydziałem – zaznaczył. – Staże i prak-
tyki to nie zło konieczne, to ważny ele-
ment pozwalający absolwentom płyn-
nie wejść na rynek pracy – wyraził 
przekonanie. – Z doświadczenia wiem, 
że kiedy w jakiejś instytucji pojawia się 
wakat, pracownicy dzwonią właśnie 
do osób, które sprawdziły się w czasie 
praktyk – podkreślił.

Kierownik Dorota Pisula z Biura 
Karier UAM podkreśliła na wstępie, 
że w czasie pandemii biuro przestawi-
ło się na działania wirtualne.

– Zapraszamy na naszą aktualizo-
waną na bieżąco stronę – zachęcała. 

– Dołączyliśmy też do jobteaser.com, 
pod tym adresem znajdziecie aż 700 
biur karier z całej Europy. Warto być 
na bieżąco, bo część rekrutacji prowa-
dzimy online – podkreślała. – Kontakt 
do mnie znajdzie na stronie, można za-
dawać pytania. Zapewne już pod ko-
niec października kontaktować się bę-
dziemy w formie hybrydowej – dodała.

Ofertę Wielkopolskiego Urzędu 
Wojewódzkiego przedstawiła Kata-
rzyna Korczyńska.

– Praktykantów przyjmujemy na 15 
dni, miesiąc lub trzy miesiące – poin-

formowała na wstępie. – Minimalna 
dniówka to sześć godzin, ale można 
też umówić się na ośmiogodzinny 
dzień pracy. Jesteśmy elastyczni – za-
pewniła. – Jeśli ktoś będzie chciał 
wziąć wolne, np. z uwagi na egzamin, 
pójdziemy na rękę.

Katarzyna Korczyńska podała też, 
że w urzędzie są w tej chwili 43 wol-
ne miejsca dla praktykantów, w tym 
14 miejsc w delegaturach, w Koninie, 
Lesznie i Pile.

Nie tylko juwenalia
Po raz pierwszy wzięła udział 

w targach Fundacja na rzecz Integra-
cji Środowiska Akademickiego Jeden 
Uniwersytet. O działalności fundacji 
opowiedział wiceprezes Mateusz Go-
łębiowski.

– Działamy w obecnej formie od 
2014 r. – rozpoczął. – Większość na-
szych pracowników to absolwenci 
Wydziału Nauk Politycznych i Dzien-
nikarstwa. Przed pandemią było o nas 
głośniej, bo organizowaliśmy m.in. ju-
wenalia. Bynajmniej nie ograniczamy 
się jednak do eventów, bo prowadzimy 
też restaurację Grono przy Świętym 
Marcinie w Poznaniu.

Teraz fundacja poszukuje osób za-
interesowanych marketingiem, niebo-
jących się pracy biurowej, czujących się 
dobrze jako przedstawiciele handlowi, 
ludzi z talentem do języków obcych.

– W kwestii wynagrodzenia jeste-
śmy otwarci, szczególnie jeśli będziemy 
z kimś wiązać nadzieje na przyszłość – 
zapewnił wiceprezes Gołębiowski.

Anna Ajchsztet z Wydziału Or-
ganizacyjnego UMP zaczęła od in-

formacji, że urząd dysponuje pulą 88 
wolnych miejsc dla studentów. Jeśli 
ktoś chce odbyć staż, formularz onli-
ne znajdzie na stronie urzędu. Termin 
zgłoszeń do 30 czerwca.

– Warto, bo 800 z 4 tys. stażystów 
znalazło u nas zatrudnienie na stałe – 
zachęcała Anna Ajchsztet. – Czeka na 
was 26 wydziałów – dodała.

O możliwości pracy w poznań-
skim IPN opowiedział dr Rafał Ko-
ściański.

– Pracę w naszej placówce znajdują 
przede wszystkim historycy-archiwi-
ści, ale absolwenci nauk politycznych 
i dziennikarstwa też będą mieli co 
robić – zapewnił. – Jednorazowo mo-
żemy przyjąć tylko cztery osoby – za-
strzegł.

Przedsiębiorczy poznaniacy
Powiatowy Urząd Pracy reprezen-

tował na targach Cezary Perkowski, 
który opowiedział o formach wsparcia 
dla bezrobotnych.

– Pomagamy wejść na rynek pracy 
mieszkańcom Poznania i okolic – roz-
począł. Nasza oferta skierowana jest 
również do przedsiębiorców. Oferuje-
my bon zasiedleniowy i zatrudnienio-
wy, pośrednictwo pracy, w tym prze-
kwalifikowanie i doszkolenie, także 
doradztwo zawodowe.

Staż dla osób bezrobotnych po 30. 
roku życia trwa od trzech do sześciu 
miesięcy. Bywa, że i do dwunastu 
miesięcy.

O  co chodzi z bonami?
– Bony przeznaczone są dla osób po 

30. roku życia – tłumaczył C. Perkow-
ski. – Bon zasiedleniowy otrzyma ten, 
kto znajdzie pracodawcę ponad 80 km 
od miejsca zamieszkania, czyli od po-
wiatu – kontynuował. – Ewentualnie 
ktoś, komu dojazd do miejsca pracy 
zajmie w obie strony powyżej trzech 
godzin. Jednorazowe dofinansowanie 
to 8 tys. zł, ale pod warunkiem, że dana 
osoba przepracuje minimum pół roku.

Z kolei bon zatrudnieniowy prze-
znaczony jest dla osoby zatrudnionej 
na minimum 1,5 roku.

– Z tego przez 12 miesięcy PUP do-
finansowuje część wypłaty i składek – 
wyjaśnił C. Perkowski. – To ok. 1,2 tys. 
zł miesięcznie. 

Urząd pomaga też finansowo oso-
bom, które zaczynają działalność go-
spodarczą.

– Poznaniacy są przedsiębiorczy; 
liczba wniosków co roku rośnie – 
chwalił przedstawiciel PUP. – Prze-

kazujemy 21 tys. zł na zakup środków 
trwałych, pokrycie kosztów promocji, 
wyremontowanie lokalu etc. To po-
życzka z możliwością umorzenia.

Nie tylko piłka
Przedstawiciele Komendy Woje-

wódzkiej Policji poinformowali, że 
w związku z pandemią praktyki są 
wstrzymane. Zachęcali do obserwo-
wania strony KWP. Jeśli coś się zmieni, 
pojawi się komunikat.

Ale cały czas organizowane są sta-
że, głównie dla bezrobotnych z terenu 
działania Powiatowego Urzędu Pracy. 
Stażyści potrzebni są przede wszyst-
kim w pionie logistycznym. Z uwagi 
na specyfikę pracy, nie ma możliwości 
odbycia stażu w pionie kryminalnym.

Akademia Piłkarska Reissa otwar-
ta jest zarówno na staże, jak i praktyki, 
tak w wakacje, jak i w roku akademic-
kim. I nie trzeba znać się na piłce, bo 
staż lub praktykę można odbyć nie 
w samej akademii, ale też w spółce, 
która tą akademię sponsoruje. Po-
trzebne są więc również osoby zajmu-
jące się marketingiem czy sprzedażą.

Możliwość współpracy dotyczy 
także kilku ościennych województw. 
To może być atrakcyjne dla studentów 
zamiejscowych, którzy dzięki temu 
mogą w wakacje popracować w ro-
dzinnym mieście.

Jeżeli współpraca w ramach prak-
tyk czy też stażów układać się będzie 
dobrze, możliwa jest oferta pracy.

W imieniu Fundacji dla Kobiet 
Autentycznych wystąpiła Aneta 
Strzelczyk.

– Siedzibę mamy w Gorzowie, ale 
szukamy osób do pracy zdalnej, mogą 
to być też mieszkańcy Poznania i po-
wiatu – zaznaczyła. – Nasza fundacja 
wspiera kobiety w całej Polsce. Potrze-
bujemy osób potrafiących rozkręcić 
social media, zorganizować eventy, 
współpracować z gwiazdami etc. Wię-
cej informacji na naszej stronie.

Pod tych wypowiedziach uczest-
ników targów prowadząca poinformo-
wała obecnych, że istnieje też możli-
wość odbycia praktyk w Radiu Afera, 
a także w naszym „Sucholeskim Ma-
gazynie Mieszkańców Gminy”.
Jeżeli jesteście zainteresowani 
współpracą z naszym „Magazynem”, 
kontaktujcie się z redaktor Agniesz-
ką Łęcką pod numerem telefonu 
669 690 036 lub pisząc maila na ad-
res agnieszka.lecka@sucholeski.eu.

Krzysztof Ulanowski
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Toyota rozpoczęła 1 czerwca 2021 
roku przedsprzedaż Yarisa Cross – zu-
pełnie nowego modelu, wraz z którym 
marka debiutuje w segmencie B-SUV. 
Auto będzie dostępne z układem hybry-
dowym czwartej generacji i elektrycz-
nym napędem na cztery koła AWD-i. 
Kompaktowe rozmiary i oszczędny 
napęd hybrydowy połączone z prze-
stronnym wnętrzem i bagażnikiem o po-
jemności sięgającej nawet 397 l sprawia-
ją, że jest to prawdziwie uniwersalny 
samochód zarówno do miasta, jak i na 
wakacyjne wyjazdy. Auto wyróżniają 
nowoczesne technologie multimediów, 
łączności, bezpieczeństwa i komfortu.

Yaris Cross to na wskroś europejski 
model, który jednocześnie kontynuuje 
tradycję Yarisa oraz tradycję SUV-ów 
z samonośnym nadwoziem, zapoczątko-
waną w 1994 roku przez Toyotę RAV4. 
Każda z generacji Yarisa wniosła na euro-
pejski rynek rewolucyjne zmiany – pierw-
sza otrzymała tytuł Samochodu Roku 
2000, druga była pierwszym miejskim 
samochodem, który zdobył 5 gwiazdek 
w testach zderzeniowych Euro NCAP. 
Trzecia generacja wprowadziła do seg-
mentu B napęd hybrydowy, zaś Yaris 
czwartej generacji zaprojektowany w ar-
chitekturze TNGA to kolejny europejski 
Samochód Roku w dorobku Toyoty.

Pięć wersji wyposażenia
Nowy Yaris Cross jest dostępny 

w wersjach Active, Comfort, Executive, 
uterenowionej Adventure i limitowa-
nej Premiere Edition. Dla każdej wersji 
można wybierać spośród bogatej gamy 
opcji kolorystycznych nadwozia. Paleta 
ta obejmuje 8 lakierów oraz 12 dwuko-
lorowych kombinacji z czarnym, złotym 
lub białym dachem.

Już w podstawowej wersji Active sa-
mochód dysponuje systemem multime-
dialnym Toyota Touch 2 z kolorowym 
ekranem dotykowym o przekątnej 7 cali, 
USB, Apple CarPlay™ i Android Auto™ 

oraz usługami łączności Toyota Con-
nected Car. Wersja ta obejmuje także 
pełny pakiet systemów bezpieczeństwa 
czynnego Toyota Safety Sense najnow-
szej generacji, zawierający m.in. układ za-
pobiegania kolizjom na skrzyżowaniach, 
wspomaganie kierownicy w razie ryzyka 
zderzenia, inteligentny tempomat ada-
ptacyjny oraz system automatycznego 
powiadamiania ratunkowego eCall. Po-
ziom bezpieczeństwa podnosi także sie-
dem poduszek powietrznych w standar-
dzie, w tym poduszka centralna między 
przednimi fotelami, która pojawiła się po 
raz pierwszy w Yarisie czwartej generacji 
jesienią ubiegłego roku.

Ponadto kierowca ma do dyspozycji 
kolorowy 4,2-calowy ekran na tablicy 
wskaźników, elektryczne, podgrzewane 
lusterka, klimatyzację manualną lub 
automatyczną dla wersji hybrydowej, 
podłokietnik, a także światła LED do 
jazdy dziennej. Do opcjonalnego wy-
posażenia należy m.in. nowy zaawan-
sowany asystent parkowania Toyota 
Teammate oraz 7-calowy kolorowy wy-
świetlacz na tablicy wskaźników.

Yaris Cross w wersji Active kosztuje 
od 74 900 zł, zaś z napędem hybrydo-
wym od 88 900 zł.

Wersje Adventure 
i Premiere Edition

Odmiana Adventure to jedna 
z trzech najwyższych wersji wyposaże-
nia. Podkreśla ona charakter Yarisa Cross 
jako prawdziwego SUV-a, który powstał 
z myślą zarówno o jeździe po mieście, jak 
i z dala od asfaltu. Yaris Cross Adventure 
jest dostępny wyłącznie z układem hy-
brydowym – napędzającym przednią 
oś lub z napędem na cztery koła AWD-

-i. Wyróżnia go dwukolorowe nadwozie, 
osłona przedniego i tylnego zderzaka, 
relingi dachowe, ciemnoszare, 18-calo-
we felgi aluminiowe, czarna podsufitka 
oraz dedykowana tapicerka z elementa-
mi skóry i złotymi przeszyciami. Auto 

otrzymało nowy system multimedialny 
Toyota Smart Connect z 9-calowym ko-
lorowym ekranem dotykowym Full HD, 
który można wzbogacić o nagłośnienie 
Premium Audio JBL z 8 głośnikami. 
Yaris Cross Hybrid w wersji Adventure 
jest dostępny od 115 900 zł.

Premiere Edition to najwyższa 
wersja Yarisa Cross, którą wyróżniają 
elektrycznie unoszone i otwierane bez-
dotykowo drzwi bagażnika, wyświetlacz 
HUD na przedniej szybie oraz skórzana 
tapicerka z perforacją. Auto w tej wersji 
ma wszystkie udogodnienia odmiany 
Adventure, dwukolorowe nadwozie 
i możliwość rozbudowania systemu 
multimedialnego o nagłośnienie klasy 
premium marki JBL. Auto w tej wersji 
kosztuje od 122 900 zł i będzie dostępne 
wyłącznie w 2021 roku.

Nowy hybrydowy SUV 
z napędem AWD-i

Yaris Cross został zaprojektowany na 
tej samej co Yaris hatchback modułowej 
platformie GA-B z serii TNGA. Nowy 
SUV jest o 24 cm dłuższy od Yarisa, 
o 6 cm wyższy i ma większy prześwit. Ze 
względu na to, że Yaris Cross jest bardziej 
masywny, otrzymał nowe, wzmocnione 
zawieszenie z przednimi kolumnami 
MacPhersona nowej generacji. W aucie 
o długości 4180 mm wygospodarowano 
przestronne wnętrze i bagażnik o pojem-
ności do 397 l, który może otrzymać po-
dwójną, dzieloną podłogę oraz zaczepy 
na pasy mocujące. W wyższych wersjach 
wyposażenia oparcia tylnych siedzeń 

składają się w proporcji 40:20:40. Dzięki 
temu dłuższe przedmioty można prze-
wozić w tunelu środkowym.

Gama napędów obejmuje benzy-
nowy silnik Dynamic Force 1.5 o mocy 
125 KM, dostępny z manualną lub au-
tomatyczną skrzynią biegów, oraz układ 
Hybrid Dynamic Force oparty na silni-
ku 1.5 o łącznej mocy 116 KM. Napędy 
do Yarisa Cross, podobnie jak do Yarisa 
hatchbacka produkowane są w Polsce.

Yarisa Cross wyróżnia na tle seg-
mentu elektryczny napęd na cztery 
koła AWD-i. W tym rozwiązaniu układ 
hybrydowy jest wspierany przez silnik 
elektryczny napędzający tylne koła. 
Rozwiązanie to zapewnia bardzo dobrą 
przyczepność na śliskiej nawierzchni 
i ułatwia poruszanie się po nierównych 
drogach. Wersja AWD-i otrzymuje za-
wieszenie wielowahaczowe z tyłu oraz 
systemy wspierające jazdę poza asfaltem 

– selektor trybów jazdy w terenie, Trail 
Mode oraz system wspomagający zjazd 
ze wzniesienia.

Przedsprzedaż nowego Yarisa Cross 
rozpoczeła się 1 czerwca, a pierwsze eg-
zemplarze trafią do klientów w paździer-
niku. Zapraszamy do naszych salonów

MOTORYZACJA

Przedsprzedaż nowej Toyoty 
Yaris Cross w salonach 
Toyota Ukleja rozpoczęta. 
Ceny od 74 900 zł

Toyota Ukleja zaprasza do salonów!
ul. Obornicka 132, 62-002 Suchy Las k/Poznania, tel. +48 61 811 75 70

ul. Pilska 45, 64-850 Ujście k/Piły, tel. +48 67 210 51 00
ul. Zawady 38, 61-002 Poznań, tel. +48 61 629 90 00

www.toyota-poznan.pl    www.toyota-ukleja.pl    www.uzywane-ukleja.pl

Na początku czerwca Toyota rozpoczęła przedsprzedaż 
Yarisa Cross, który poszerzy gamę SUV-ów marki o model 
z segmentu B. Yaris Cross czerpie z tradycji Yarisa oraz 
RAV4, pierwszego na świecie kompaktowego SUV-a. 
Nowy model jest dostępny z układem hybrydowym lub 
silnikiem benzynowym, w pięciu wersjach wyposażenia 
i 20 wariantach kolorystycznych nadwozia. Dostępny 
napęd na cztery koła AWD-i opartym na silniku elektrycz-
nym przy tylnej osi. Ceny Yarisa Cross zaczynają się od 74 
900 zł, wersja hybrydowa kosztuje od 88 900 zł.
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MOTORYZACJA

Jak płynnie wejść  
na rynek pracy?
Jeśli praktyki studenckie to gdzie? Na pewno w naszej re-
dakcji, a poza tym m.in. także w urzędach, fundacjach oraz 
w policji. Zainteresowani mogli poznać szczegóły podczas 
niedawnych Targów Praktyk i Staży.
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WYDARZENIA

Powiat poznański wspiera 
Teatr Muzyczny
Na scenie Teatru Muzycznego w Poznaniu podpisano 
niecodzienną umowę. Stronami były samorządy Poznania 
i powiatu, reprezentowane przez prezydenta Jacka Jaśko-
wiaka i starostę Jana Grabkowskiego. Towarzyszył im dy-
rektor teatru Przemysław Kieliszewski. Chodzi o pieniądze 
i to niemałe. Przeznaczone na współfinansowanie bieżące-
go utrzymania teatru do końca 2023 r.

Dzięki wcześniejszej decyzji Rady 
Powiatu Poznańskiego do kasy teatru, 
który jest instytucją kultury samorzą-
du Poznania, trafi 2 mln zł.

– W wyniku podpisanej umowy 
w tym oraz w przyszłym roku będę 
mógł wydać  po 500 tys. zł więcej niż 
dotąd – podkreślił dyr. Przemysław 
Kieliszewski.

Z większym rozmachem
W 2023 r. do dyspozycji  Teatru 

Muzycznego będzie kolejny 1 mln zł 
z powiatowego budżetu. Zarówno 
dyrektor Kieliszewski, jak i prezydent 
Jacek Jaśkowiak podkreślali, że jest 
to bardzo istotna pomoc finansowa 
w bieżącym utrzymaniu placówki. 

– Na Teatr Muzyczny rocznie mia-
sto przeznacza 9 mln zł – zaznaczył 
prezydent Jaśkowiak. – Z radością wi-
tam współfinansowanie Teatru Mu-
zycznego przez samorząd powiatowy, 
bo teatr od lat gości na swojej widowni 
publiczność zarówno z Poznania, jak 
i z sąsiednich powiatów. Po wielu mie-
siącach pandemii na nowe spektakle 
czekają nie tylko mieszkańcy Pozna-
nia, ale i regionu. 

Zdaniem prezydenta, to właśnie 
tym spragnionym nowych widowisk 
przyjeżdżającym spoza stolicy Wiel-
kopolski „inwestycja powiatu poprawi 
komfort udziału w przedstawieniach, 
a jednocześnie ułatwi pracę całemu 
zespołowi”. 

– Otworzy też nowe możliwości 
przed teatrem, pozwalając na realiza-
cję spektakli z jeszcze większym roz-
machem i na jeszcze wyższym pozio-
mie – podsumował włodarz.

Parafowana pod koniec maja umo-
wa jest kolejnym  dokumentem pre-
cyzującym chęć współpracy miasta 
i powiatu. Już wcześniej, w grudniu 
2020 r. reprezentanci obu samorzą-
dów podpisali deklarację  dotyczącą  
wspólnych działań. 

Samorządy grają razem
Pierwszym publicznym efektem  

współpracy była premiera koncer-
tu zatytułowanego „Bądźmy razem. 
Koncert dla pracowników służby 
zdrowia”. Wydarzenie zorganizował 
powiat poznański. Występ dedyko-
wany był lekarzom, pielęgniarkom, 
laborantom, administracji szpitali, ra-
townikom medycznym czy dyspozy-
torom pogotowia – wszystkim, którzy 
każdego dnia stawiają czoła pandemii 
oraz walczą o zdrowie i życie miesz-
kańców i mieszkanek miasta i powiatu. 

– Dziękuję powiatowi poznańskie-
mu, a w szczególności panu staroście 
Janowi Grabkowskiemu za dostrzeże-
nie metropolitalnej funkcji i roli Te-
atru Muzycznego – mówił tymczasem 
w maju, na uroczystości podpisania 
umowy dyr. Przemysław Kieliszewski. 

– Już dziś dużą część naszych widzów 
stanowią mieszkańcy gmin powiatu. 

– Nową siedzibę Teatru Muzyczne-
go, która stanie w samym sercu miasta, 
będą tłumnie odwiedzać goście z całej 
Polski – wyraził przekonanie prezy-
dent Jacek Jaśkowiak.

Włodarz namawiał też samorządy 
Wielkopolski do wsparcia inwestycji 
i teatru, względnie do partycypacji 
w jego utrzymaniu.

Wizytówka Poznania
Na czerwiec teatr zaplanował pre-

mierę spektaklu „Kombinat”. Jest to 

spektakl muzyczny, inspirowany kom-
pozycjami Grzegorza Ciechowskiego 
oraz zespołu Republika. Jednak temat 
nowego przedstawienia nie pojawił się 
podczas majowej konferencji prasowej. 
Przypominano natomiast o budowie 
nowej siedziby teatru. Budynek stanie 
przy poznańskiej Akademii Muzycz-
nej, u zbiegu ulic Św. Marcin i Skośnej. 
Ma mieć 1,2 tys. miejsc na głównej wi-
downi (dla porównania: warszawska 
Roma ma 1000, Gdynia 1100, a Wro-
cław 730), do tego 300 miejsc na wi-
downi kameralnej i dodatkową prze-
strzeń na ok. 150-200 osób. Stanie się 
wizytówką Poznania i miejscem, które 
będzie przyciągać miłośników muzyki 
z regionu i całej Polski.

Otwarcie nowej siedziby planowa-
ne jest w 2025 r. Wtedy też placówka 
zmieni swoją nazwę na Metropoli-
talny Teatr Muzyczny. Od tej pory 
wszystkie działania mają być prowa-
dzone wspólnie przy wsparciu zarów-
no samorządu Poznania, jak i powiatu 
poznańskiego. Znacznie wcześniej, bo 
jeszcze w tym roku Teatr Muzyczny 
świętować zamierza jubileusz swojej 
działalności. 

– Teatr Muzyczny od 65 lat zapra-
sza na spektakle mieszkańców całego 
regionu . Blisko połowa widzów, któ-
rzy przed pandemią odwiedzali Teatr 
Muzyczny w Poznaniu, to osoby spo-
za samej stolicy Wielkopolski – naj-
częściej właśnie z powiatu – mówił 
z dumą starosta Jan Grabkowski. – Te-
atr Muzyczny oferuje im rozrywkę na 
najwyższym poziomie, a to czyni z me-
tropolii Poznań prężny ośrodek kultu-
ralny. Naturalnym staje się usankcjo-
nowanie współpracy samorządów 
z tak istotną instytucją, jak również 
wsparcie finansowe, jakie jej przekaże-
my. Nie musimy tego robić - ale chce-
my – zaznaczał. – Dla mieszkańców 
powiatu metropolia Poznań jest małą 
ojczyzną, a w ojczyźnie tej działa teatr.

Piotr Górski
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Wsparcie dla utalentowanych 
młodych ludzi z Suchego Lasu
Wyższa Szkoła Handlu i Usług po raz kolejny ufundowała 
stypendia dla utalentowanej młodzieży z Wielkopolski, 
w tym także dla młodych ludzi z naszej gminy. Założyciel 
uczelni Magdalena Górska wręczyła wójtowi Grzegorzowi 
Wojterze dwa czeki. Każdy z tych czeków wart jest 25 tys. zł.

WSHiU to nowoczesna uczelnia 
z tradycjami. Powstała ponad ćwierć 
wieku temu i jest jedną z najstarszych 
niepublicznych uczelni Poznania.  Ofe-
ruje studia licencjackie, inżynierskie, 
magisterskie i podyplomowe. Studenci 
kształcą się na atrakcyjnych kierunkach 
i specjalnościach związanych z obsza-
rami zarządzania, ekonomii, rachunko-
wości, finansów, logistyki a także bezpie-
czeństwa narodowego, dziennikarstwa 
i komunikacji społecznej, administracji, 
pedagogiki w tym pedagogiki przed-
szkolnej i wczesnoszkolnej, a także tu-
rystyki i rekreacji, hotelarstwa, animacji 
czasu wolnego, jeździectwa i hipoterapii.

Wkład w rozwój regionu
Uczelnia mieści się w Poznaniu, a jej 

władzom zależy na tym, żeby placówka 
miała swój wkład w rozwój całego regionu. 
Jak podkreśla Magdalena Górska, założy-
ciel uczelni, pieniądze na kształcenie prze-

kazywane są równomiernie mieszkańcom 
różnych miejscowości w całej Wielkopol-
sce. Chodzi bowiem o to, żeby wszyscy 
młodzi Wielkopolanie mieli równy start 
i równe szanse na dobrą edukację.

Czeki pokryją koszt trzech lat stu-
diów licencjackich w Wyższej Szkole 
Handlu i Usług.

– W tym roku to już druga edycja 
naszego programu stypendialnego – 
podkreśla Magdalena Górska  – Cieszy 
mnie zaangażowanie wójta Suchego 
Lasu, bardzo dobrze nam się w tym za-
kresie współpracuje – chwali. 

Impuls dla młodych
Jak nam z kolei powiedział wójt 

Grzegorz Wojtera, gmina przekazuje 
czeki filii Liceum Ogólnokształcące-
go nr 14. Cała ta operacja odbywa się 
oczywiście w porozumieniu z dyrekto-
rem placówki. Szkoła działa bowiem na 
terenie Suchego Lasu, jednak gmina nie 

jest jej organem prowadzącym.
– Nauka kosztuje, a dobra nauka kosz-

tuje dużo – zauważa wójt Wojtera. – Takie 
akcje stypendialne mają więc swój sens, 
albowiem mogą być impulsem dla mło-
dych ludzi, by ci decydowali się na kon-
tynuowanie edukacji w szkole wyższej. 
Władze uczelni miały więc bardzo dobry 
pomysł i chwała im za to.

Nasz rozmówca ubolewa jednocze-
śnie, że na terenie gminy nie ma szkół 
średnich, które by gminie podlegały.

– Gdybyśmy mieli takie szkoły, 
moglibyśmy się w takie akcje włączać 
bardziej aktywnie – konstatuje wójt. – 
A tak pozostaje nam przyjemna rola 
pośrednika.

Jerzy Berger

WYDARZENIA / REKLAMA
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WYDARZENIA / REKLAMAWYDARZENIA

Niech zakwitnie tysiąc kwiatów
Uniwersytet Przyrodniczy chwali się założeniem dwóch 
łąk kwietnych, tymczasem w Suchym Lesie, ale także w 
Poznaniu i innych miejscowościach trwa spor o to, czy 
kosić trawę czy też pozwolić jej na to, by szumiała wysoko 
i swobodnie.

Na łąki kwietne przeznaczono 
dwie działki o powierzchni 34 tys. m2 
i 20 tys. m2. Obie znajdują się przy Bio-
centrum Uniwersytetu Przyrodnicze-
go w Poznaniu.

– Dzięki bogactwu i różnorodno-
ści łąki stanowią miejsce do życia dla 
owadów i innych małych zwierząt – 
napisała do nas rzeczniczka uniwersy-
tetu Iwona Cieślik. – Łąki kwietne to 
alternatywa dla kosztownych w utrzy-
maniu i bardziej wymagających traw-
ników – wyraża przekonanie.

– Zieleń w miastach ma bardzo 
duże znaczenie. Poza walorami deko-
racyjnymi i rekreacyjnymi, pozytyw-
nie oddziałuje na psychikę ludzi – do-
daje dr hab. Piotr Urbański z Katedry 
Terenów Zieleni i Architektury Kra-
jobrazu, profesor UPP. – Zieleń może 
spowolnić niekorzystną dla Poznania 
tendencję migracyjną. Od dłuższego 
czasu mieszkańcy wyprowadzają się 
przecież na przedmieścia lub do są-
siednich gmin. 

Zielona gorączka na forach
Naukowiec dodaje, że władze Po-

znania powinny zdawać sobie sprawę, 
że nakłady na tworzenie zieleni miej-
skiej winny wzrosnąć. I powinny to 
być nakłady wieloletnie.

Tymczasem fora internetowe i gru-
py na Facebooku rozgrzewają się do 
białości. Także fora i grupy suchole-
skie. Część dyskutantów jest oburzona, 
że trawę się kosi nawet w czasie suszy, 
czego skutkiem są potem pożółkłe pla-
ce wyschniętych źdźbeł. Wkurzają się, 
że trawniki kosi się na całej szerokości, 
a nie tylko przy ciągach pieszych. Ci 
sami dyskutanci apelują też o to, żeby 
z koszeniem poczekać do przekwitnię-
cia kwiatów. Chodzi o to, żeby owady 
zapylające miały co zapylać. Dodają 

też, że wyższa trawa skuteczniej za-
trzymuje wodę niż krótko skoszona.

Druga grupa dyskutantów wska-
zuje na względy estetyczne. Wysoka 
trawa im się po prostu nie podoba. 
Nieskoszony trawnik uważają za za-
niedbany.  Krytykują trawę wchodzą-
cą na chodnik czy też zarastającą ławki. 
Ale niektórzy wyrażają też obawy o to, 
że w wysokiej trawie łatwiej złapać 
kleszcza.

– Przecież po skoszeniu trawy klesz-
cze nie znikają, tylko po prostu siedzą 
na niższych źdźbłach – kręci głową 
mieszkanka osiedla Poziomkowego. – 
Poza tym nie przesadzajmy, żyję już 
sporo lat, łażę po zaroślach, a jeszcze 
kleszcza nie złapałam. 

Grzybowe postępowe
Przy okazji mieszkanka zauważa 

różnicę w podejściu do tematu miesz-
kańców Suchego Lasu i osiedla Grzy-
bowego.

– Ludziom z Suchego Lasu trud-
niej wytłumaczyć, że zieleń jest ważna. 
Mają jakąś obsesję strzyżenia. Poddają 
się modzie, która w latach 90. przyszła 
do nas z Niemiec. Zgodnie z tymi wzor-
cami ładny jest beton i trawnik przycię-
ty do samej ziemi – ironizuje. – Z kolei 
mieszkańcy Grzybowego częściej 
sami z siebie przedstawiają argumenty 
o zatrzymywaniu wody czy zapyla-
czach. Widać, że czytali na ten temat – 
docenia. – Ja bym dodała od siebie, że 
hałas kosiarek jest po prostu irytujący.

Nasza rozmówczyni podaje też 
przykład, że w województwie mazo-
wieckim obowiązuje zakaz koszenia, 
dmuchaw i solenia.

– Czyli tego wszystkiego, co tak 
bardzo kochają porządni mieszkańcy 
Suchego Lasu – konstatuje ze smut-
kiem. – Kosimy i spalamy paliwo, 
które przecież kosztuje. Trawa schnie, 
a czynsze rosną. Podlewamy trawnik 
wodą, której potem może zabraknąć 

w kranach, jak to się już kilka lat temu 
stało w Skierniewicach.

Na zapałkę i do ściany
Przedstawicieli obu stron sporu 

próbuje pogodzić prof. dr hab. Piotr 
Tryjanowski, ornitolog z Uniwersyte-
tu Przyrodniczego, prywatnie miesz-
kaniec Złotkowa.

– W całej Polsce ludzie okazują 
irytację z powodu koszenia trawni-
ków – kiwa głową naukowiec. – Sam 
lubię kwietne łąki, jednak przestrzeń 
publiczna wymaga debaty publicznej, 
a u nas debatę zastępuje kłótnia. Do 
tego miotamy się od ściany do ściany: 
albo ścinamy trawę na zapałkę, albo 
w ogóle. W PRL-u trawa nie była jakoś 
szczególnie krótko przycinana; sam 
pamiętam kwitnące koniczyny i wyki 
na trawnikach przy bloku. Potem 
przyszedł trend z Niemiec, że ma być 
krótko przycięty trawnik z krasnalami. 
Teraz z kolei pojawił się trend proeko-
logiczny. Tyle, że nasze trawniki to 
często sztuczność z rolki, bez odpo-
wiedniego banku nasion. Oczywiście 
zapylacze są ważne, funkcja maga-
zynowania wody również jest ważna. 
Jednak i koszenie trawy ma jakieś 
zalety, np. przyciąga ptaki, którym ła-
twiej wtedy znaleźć pokarm. W naszej 
gminie są to pliszki siwe, drozdy, kosy, 
rudziki, szpaki i kopciuszki. Z kolei na 
osiedlu Rusa na Ratajach wielokrotnie 
widywałem żerujące na ściętej trawie 
krukowate.

Pod koniec wywodu naukowiec 
dodaje, że przycinanie traw to nie tyl-
ko estetyka. Sporo osób ma przecież 
alergię na pyłki.

– Trawa nieskoszona rośnie, kwit-
nie, zostaje zapylona, wydaje nasiona 
i koniec. A koszona rośnie i kwitnie 
kilka razy, czyli dyskomfort osób 
z alergiami jest większy – kontrargu-
mentuje tymczasem mieszkanka osie-
dla Poziomkowego. 

Pszczoła jest jak krowa
No dobrze, a co z godzeniem stron 

sporu?
– Sugerowałbym, żeby przycinać 

trawę przy ławkach, placach zabaw 
czy alejkach, a dalej od tych miejsc 
postawić na dzikość – proponuje 
nasz rozmówca. – We wszystkim 
trzeba zachować umiar. Kilka lat 
temu był trend, żeby sprowadzać 
pszczoły do miast. Zapomniano jed-
nak, że pszczoła miodna to de facto 
gatunek udomowiony, czyli powiedz-
my – zachowując wszelkie proporcje 

– taka krowa; może stanowić groźną 
konkurencję dla innych gatunków 

pszczół. Chciano dobrze, a wyszło 
jak zwykle. Podobnej zadumy w y-
maga sprawa trawników. Przecież 
nawet jeżeli pozostawimy trawnik 
sam sobie, nie musi on wcale stać się 
kwietną łąką. Może być tak, że perz 
i inne gatunki traw w yprą pięknie 
kwitnące rośliny.

– Skoro spółdzielnie czy zarządcy 
budynków mają podpisane umowy 
z pracownikami i muszą im zapłacić, 
a kosić się nie powinno, bo susza, to 
przecież można tym pracownikom 
zlecić za te pieniądze pielenie perzu 
i innych chwastów – podpowiada 
mieszkanka Poziomkowego.

Strzyżenie owiec
A co naukowiec powiedziałby miesz-

kańcom, którzy utyskują na hałas kosia-
rek i spalanie paliwa?

– I have a dream: wykorzystywałbym 
owce zamiast kosiarek – mówi po chwili 
zastanowienia profesor Tryjanowski. – 
Już dziś w niektórych europejskich mia-
stach do „strzyżenia” trawników wyko-
rzystywane są miniaturowe rasy owiec.

– Propozycja pana profesora Tryja-
nowskiego, żeby strzyc trawę tylko przy 
alejkach z ławkami i placach zabaw, jest 
do rozpatrzenia – mówi z namysłem dr 
hab. Piotr Urbański, profesor UPP. – Ob-
serwując dzisiejszą skalę koszenia i kłót-

nie o to, chwytam się za głowę. Faktycz-
nie, niedługo będą jeszcze protesty osób 
uczulonych na pyłki traw.

Naukowiec proponuje, żeby tytułem 
eksperymentu założyć w naszej gminie 
łąkę kwietną i łąkę segetalną, na której 
rosną rośliny zwykle uważane za chwasty. 
A w innym miejscu prowadzić zabiegi pie-
lęgnacyjne na prawdziwym trawniku.

– Nasza uczelnia chciałaby założyć 
takie powierzchnie – wyjawia nasz roz-
mówca. – Łącznie zajmą one obszar ok. 
5 ha. Wtedy mieszkańcy Poznania sami 
będą mogli ocenić, jak to wygląda – koń-
czy z uśmiechem.

Krzysztof  Ulanowski

dr hab. Piotr Urbański, profesor UPP

prof. dr hab. Piotr Tryjanowski

Bioróżnorodność łąki kwietnej Niekoszony trawnik bez cech ozdobnych

Tereny przy Biocentrum Zaniedbany trawnik - źródło alergii wziewnej

  Korekta lakieru 
  Powłoki ochronne
  Folie ochronne 
  Czyszczenie, pranie tapicerki, skór,  
zabezpieczenie permanentne 

  Odgrzybianie wnętrz i klimatyzacji
  Wymiana, naprawa tapicerki oraz skór 
  Wymiana, naprawa szyb samochodowych 
  Montaż, demontaż folii reklamowych 
  Kompleksowe przygotowanie aut do sprzedaży,  
aplikacja powłok ochronnych na auta nowe

Ul. Obornicka 327/1e, 60-650 Poznań 
(po lewej stronie stacji Shell)

PrzemoAuto@vp.pl   www.przemoauto.pl

tel. 508 402 609

PROFESJONALNY AUTO DETAILING

APTEKA  
w Tarnowie Podgórnym 

zatrudni  
TECHNIKA FARMACJI 

na atrakcyjnych warunkach 
również na godziny czy zastępstwo

tel. 601 061 359

Wpadnij
do nas!

To miejsce  
powstało z miłości  

i marzeń.

Kąpiele, strzyżenie oraz pełen service dla Psa
tel. 517 147 905, pon. - pt godz. 10 - 18, sob. 10 - 14

Pieselkowespa.pl    fb/Piesełkowe SPA 
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Akcja objęła trzy piątki czerwca (11 
czerwca, 18 czerwca, 25 czerwca). Za-
praszamy również do udziału w niej w 
pierwszy piątek lipca (2.07). Wystarczy 
tego dnia do pracy pojechać rowerem lub 
środkami transportu publicznego, albo 
wybrać się na spacer. Następnie umie-
ścić swoje zdjęcie pod postem „Piątki bez 
samochodu” na FB Gminy Suchy Las 

– www.facebook.com/GminaSuchyLas 
i wybrać jeden z upominków. W każdy 

z podanych piątków nagradzanych jest 
pierwszych 30 uczestników akcji!

Nagrody zostały zakupione ze 
środków z Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w ramach 
Wielkopolskiego Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego na lata 2014-
2020 „Realizacja węzła przesiadkowe-
go w Chludowie i Golęczewie w celu 
zwiększenia dostępności linii kolejo-
wej nr 354 Poznań-Piła”.

 Gmina Suchy Las budowę wę-
zła przesiadkowego w Chludowie 
i Golęczewie w celu zwiększenia 
dostępności linii kolejowej nr 354 
Poznań-Piła realizuje przy pomocy 
środków unijnych. Umowa na to 
zadanie została podpisana w 2017 
roku. Wartość umow y po aneksach 
w ynosi ponad 14 000 000 zł. Nato-
miast wartość dofinansowania ok.  
6 000 000 zł.

 Zadanie to obejmuje budowę wę-
złów przesiadkowych w Chludowie 
i Golęczewie wraz z infrastrukturą 
towarzyszącą (parkingi typu P&R 
i B&R z miejscami postojowymi, 
trasy dojazdowe autobusu, ścieżki 
rowerowe, oświetlenie drogowe 

węzłów, monitoring). Zakład Ko-
munikacji Publicznej Suchy Las, 
jako partner w projekcie, zakupił  
2 autobusy.

PRAWNIK RADZI / REKLAMA

Kancelaria Adwokacka 
Iwona Kęsik-Sójka
ul. Młyńska 6/5, 61-730 Poznań
tel. 790 739 689
kancelaria@adwokat-kesiksojka.pl
www.adwokat-kesiksojka.pl

Informacje przygotowane przez Urząd Gminy Suchy Las 

OGRODY

SKRACANIE

FORMOWANIE

WYCINANIE

DRZEW

SPECJALISTA
GINEKOLOG  
- POŁOŻNIK

dr Karolina  
Chmaj-Wierzchowska

zaprasza do gabinetu  
ginekologicznego

ul. Rubież 14b / 54,  
Poznań (Naramowice)

tel. 600 11 66 76

A

www.as-grafstudio.pl   

od 2007 r.

GRAFIKA REKLAMOWA

GRAFIKA UŻYTKOWA

REKLAMA WIZUALNA

KREACJA ARTYSTYCZNA

BRANDING

504 704 666

Piątki w gminie Suchy Las 
bez samochodu
Promowanie zdrowego stylu życia oraz ochrony środowi-
ska to cel akcji pn. „Piątki bez samochodu”, zorganizowanej 
przez Gminę Suchy Las. Została ona adresowana głównie 
do mieszkańców gminy, ale może uczestniczyć w niej  
każdy, komu bliska jest idea tego przedsięwzięcia.

Weź rower i jedź!
Zachęcamy do korzystania z Sucholeskiego Roweru 
Gminnego. Do dyspozycji mieszkańców jest 10 miejskich 
rowerów IV generacji, które można wypożyczyć w pięciu 
punktach zlokalizowanych w wyznaczonej strefie, obejmu-
jącej Suchy Las, Jelonek i Złotniki.

Do uruchomienia systemu wystar-
czy telefon i dostęp do Internetu. By 
wypożyczyć Sucholeski Rower Gmin-
ny należy założyć konto poprzez apli-
kację ROOVEE lub stronę internetową 
www.sucholeskirower.pl. Następnie 
zasilić konto kwotą 15 zł – jest to jed-
norazowa zwrotna opłata depozytowa, 
a w momencie wypożyczenia roweru 
posiadać na koncie minimum 10 zł.

W gminie Suchy Las samo wy-
pożyczenie i korzystanie z roweru, 
zgodne z regulaminem, jest bezpłatne. 
Rower można wypożyczyć z jedne-
go z pięciu specjalnie oznaczonych 
punktów, które zlokalizowane są: w 
Suchym Lesie przy Urzędzie Gminy 
(Szkolna), przy pętli autobusowej w 
Jelonku (Sosnowa / Nektarowa), na 
terenie Złotnik Osiedla przy dworcu 
kolejowym (Dworcowa) oraz w Złot-
nikach Wsi przy pętli autobusowej 

(Łagiewnicka / Słoneczna).
W jednym z tych punktów należy 

także zostawić rower na koniec na-
szego przejazdu. W innym przypadku, 
gdy rower porzucimy w dowolnym 
miejscu, naliczona zostanie nam sto-
sowna kara.

Szczegółowe informacje doty-
czące funkcjonowania Sucholeskie-
go Roweru Gminnego dostępne są 
na stronie www.sucholeskirower.pl. 
Wszelkie problemy związane z funk-
cjonowaniem systemu należy zgłaszać 
do Biura Obsługi Klienta: tel. 88 77 66 
833 24h/7, e-mail: bok@roovee.eu.

Tegoroczny, inauguracyjny sezon 
Sucholeskiego Roweru Gminnego 
planowany jest do końca października, 
ale uwaga, z możliwością jego prze-
dłużenia. To, jak długo będzie można 
wypożyczać rowery zależy tylko i wy-
łącznie od pogody.

Półkolonie podczas wakacji 
letnich 2021 r. dofinansowane 

przez Gminę Suchy Las
Gmina Suchy Las informuje, że w ramach dofinansowania wynika-

jącego z dotacji celowych ze środków budżetowych udzielonych na 
podstawie przepisów ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2020 r. poz. 1057 ze 
zm.) na terenie gminy Suchy Las podczas wakacji letnich 2021 r. półko-
lonie będzie organizować 7 organizacji pozarządowych. 

Towarzystwo Młodzieży Sportowej SUCHARY SUCHY LAS
miejscowość Suchy Las, termin: 23 – 28 sierpnia 2021 r. 
tel. 883-992-150, e-mail: maciej.burdzinski@suchary.com.pl  

Stowarzyszenie Kultury Fizycznej RED-BOX 
miejscowość Suchy Las, termin: 05 –  09 lipca 2021 r.
tel. 730-922-150, tel. 731-900-110,  e-mail: akademiasuchylas@rbsport.pl  

Stowarzyszenie Artystyczne TWÓRCZOŚĆ BEZ GRANIC 
miejscowość Chludowo, termin: 28 czerwca – 02 lipca 2021 r.
tel. 506-026-298, e -mail: stow.art.tworczoscbezgranic@gmail.com

Stowarzyszenie BASKET_TEAM
miejscowość Suchy Las, termin: 05 –  09 lipca 2021 r.
tel. 604-567-809, e-mail: biuro@basketteam.pl

Sucholeskie Stowarzyszenie Sportowe FIGHTER
miejscowości Złotniki i Biedrusko termin: 02  – 08 sierpnia 2021 r.
tel. 608-331-944, tel. 695-444-416, e-mail: mariusz.siebert@gmail.com 

Stowarzyszenie Integracji Europejskiej AKTYWNI
miejscowość Suchy Las, termin: 26 – 30 lipca 2021 r. 
tel. 883-992-150, e- mail: magda.burdzinska@wp.pl

OSP Zielątkowo 
miejscowość Zielątkowo, termin: 12 – 16 lipca 2021 r. 
tel. 501-723-994, tel. 503-590-740, e-mail: osp.zielatkowo@gmail.com

Ponadto półkolonie w gminie Suchy Las organizuje m.in. CKiBP. 
Informacje w sprawie półkolonii realizowanych w CKiBP można 
uzyskać pod nr telefonu: 61-2500-400, 
e-mail: kontakt@osrodekkultury.pl.

Na czym polega umowa B2B?
Obecnie bardzo często w ogłoszeniach o pracę można 
spotkać ofertę zatrudnienia B2B. Wynika to z tego, że 
zatrudnienie na podstawie umowy o pracę wiąże się 
z wysokimi kosztami i dodatkowymi formalnościami, 
w związku z czym coraz częściej jest zastępowane przez 
współpracę B2B.

Umowa B2B (z angielskiego: bu-
siness to business) oznacza prowa-
dzenie interesów pomiędzy podmio-
tami gospodarczymi. Najczęściej 
będzie to z jednej strony osoba sa-
mozatrudniona, prowadząca jedno-
osobową działalność gospodarczą, 
a z drugiej firma zlecająca w ykona-
nie pewnych usług.

Kodeks nie reguluje
Przedmiot umow y B2B jest uza-

leżniony od branży, którą zajmują się 
strony decydujące się na zawarcie 
takiego kontraktu. Podkreślić na-
leży, iż zawieranie umów pomiędzy 

przedsiębiorcami nie jest w żaden 
sposób regulowane przez przepisy 
Kodeksu pracy. W konsekwencji 
traci się ochronę jaka przysługuje 
pracownikowi. 

Zgodnie z treścią art. 353[1] Ko-
deksu cy wilnego, strony zawierające 
umowę mogą ułożyć stosunek praw-
ny według swego uznania, byleby 
jego treść lub cel nie sprzeciwiały 
się właściwości (naturze) stosunku, 
ustawie ani zasadom współżycia 
społecznego. Umow y nienazwane, 
do których należą umow y B2B, są 
więc całkowicie dopuszczalne przez 
polskie prawo.

Podpisując umowę współpracy 
B2B należy jednak zwrócić uwagę na 
to, aby nie przypominała ona umo-
w y o pracę. Oznacza to, że w umo-
wie współpracy B2B nie powinny się 
znaleźć: zaznaczone miejsce pracy, 
konkretnie określony czas pracy, 
kierownictwo.

Jak odróżnić?
Podstawowe kryteria pozwala-

jące odróżnić umowę o współpracy 
od umowy o pracę wynikają wprost 
z brzmienia art. 22 § 1 Kodeksu pracy. 
Zgodnie z jego treścią przez nawiąza-
nie stosunku pracy pracownik zobo-
wiązuje się do wykonywania pracy 
określonego rodzaju na rzecz praco-
dawcy i pod jego kierownictwem oraz 
w miejscu i czasie wyznaczonym 
przez pracodawcę, a pracodawca – do 
zatrudniania pracownika za wyna-
grodzeniem.

Coraz bardziej popularnym zja-
wiskiem na polskim rynku pracy 
jest „przejście” z umow y o pracę na 
umowę o współpracy pomiędzy 
przedsiębiorcami w ramach założo-
nej przez pracownika działalności 
gospodarczej.

Wynika to z tego, że pracodawca 
nie musi wówczas ponosić wysokich 
kosztów zatrudnienia – takich jak 

zaliczki na podatek dochodowy, po-
datek VAT, składki na ubezpieczenia 
społeczne i zdrowotne oraz koniecz-
ność udzielania płatnych urlopów 
wypoczynkowych lub zdrowotnych 
(w tym świadczenia z tytułu urodze-
nia i wychowywania dziecka).

Swoboda ryzyka ma smak
W tym miejscu wskazać należy, że 

nie ma przepisów, które zabraniały-
by pracownikowi przejście z umowy 
o pracę na B2B (kontrakt), nawet jeżeli 
charakter wykonywanych obowiąz-
ków miałby nie ulec zmianie. Istotny 
będzie tutaj sposób wykonywania pra-
cy, a nie jej przedmiot.

Dlatego też przy zmianie formy 
zatrudnienia, należy pamiętać o tym, 
aby ukształtować stosunek prawny 
z zachowaniem jego prawidłowej kla-
syfikacji. W przeciwnym razie może 
to doprowadzić do zarzutu organów 
państwowych, że w ten sposób zo-
stały ominięte przepisy dotyczące 
umowy o pracę, a prowadzona przez 
nas działalność gospodarcza ma cha-
rakter fikcyjny.

Zawierając umowę współpracy 
B2B warto najpierw przemyśleć czego 
oczekuje się od tej umowy. Bez wąt-
pienia dzięki nawiązaniu współpracy 
B2B można osiągnąć wyższe zarobki 
i większą swobodę. Warto mieć jed-
nak świadomość, że prowadzenie 
firmy wiąże się także z pewnym ryzy-
kiem i odpowiedzialnością. 
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Przychodnia Lekarska i Specjalistyczna 
„Eumedica” 

ul. Obornicka 126, 62-002 Suchy Las
tel: 791 889 916, www.przychodniaeumedica.pl 

Facebook: eumedica-przychodnia lekarska suchy las

SPECJALIŚCI PRZYCHODNI SPECJALISTYCZNEJ „EUMEDICA”

	z ORTOPEDA
	z FIZJOTERAPEUTA 
	z KARDIOLOG
	z RADIOLOG
	z LARYNGOLOG
	z PSYCHIATRA
	z ENDOKRYNOLOG
	z PSYCHOLOG DLA DZIECI 
	z PSYCHOLOG DLA 

OSÓB DOROSŁYCH 
	z PEDIATRA 

	z ONKOLOG
	z INTERNISTA
	z CHIRURG
	z NEUROLOG
	z MEDYCYNA 

ESTETYCZNA
	z MEDYCYNA SPORTOWA
	z MEDYCYNA PRACY
	z PSYCHOTESTY 
	z DIETETYK
	z GINEKOLOG

PUNKT POBRAŃ KRWI CZYNNY od PON-PT od 8-11
Pielęgniarka pediatryczna pon-śr-pt

Byliśmy,  
jesteśmy,  

będziemy...

Zapraszamy!
Galeria Sucholeska

Suchy Las, ul. Obornicka 85
pon. - sob: 9.30-19.30

niedz. handlowa: 10.00-17.00
tel. 509 473 120

 KONKURS/ REKLAMA Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu

Poznański Lider  
Przedsiębiorczości jest pełnoletni
Mimo trwającej pandemii 18. edycja konkursu pokazała, że 
wiele firm poradziło sobie z kryzysem, a powiat poznański 
chciał ich docenić.  10 czerwca br.  Jan Grabkowski, starosta 
poznański, wręczył tytuły Poznańskiego Lidera Przedsię-
biorczości najlepszym przedsiębiorcom 
w Metropolii Poznań. W uroczystości oprócz Zarządu Po-
wiatu Poznańskiego, wziął udział Mirosław Wieloch, Wice-
przewodniczący Rady Powiatu Poznańskiego.

Dokładniejsza diagnostyka nowo-
tworu, wyrób najefektywniejszej me-
tody terapeutycznej w leczeniu onko-
logicznym – to naukowy projekt firmy 
MNM Diagnostics, która w tym roku  
zdobyła pierwsze miejsce w kategorii 
start-up. W kategorii mikroprzedsię-
biorstwo statuetka trafiła do Medikol 
Healthcare – autoryzowanego dystry-
butora aparatury RTG. W kategorii 
mały przedsiębiorca do spółki Drew-
no Gamrat Grzegorz Marek. Firma 
od 2004 roku zajmuje się sprzedażą 
najlepszych wyrobów z drewna sto-
sowanych w budownictwie i branży 
meblowej. Z kolei w kategorii średni 
przedsiębiorca I miejsce otrzymała 
spółka Polychem Systems działająca 
w branży budowlanej, obuwniczej 
czy górniczej, do których dostarcza 
m.in. wysokiej jakości wyroby poli-
uretanowe. 

– Poznański Lider Przedsiębior-
czości jest uznaną nagrodą w naszym 
regionie – podkreślali zgodnie laure-
aci 18. edycji konkursu. – Trudno nie 
wykorzystać takiej szansy. 

To wyróżnienie z pewnością zmo-
tywuje nas do jeszcze cięższej pracy, 
a jednocześnie przyczyni się do pro-
mocji naszych produktów i usług. Jan 
Grabkowski, starosta poznański, nie 
ma wątpliwości, że statuetka Lidera 
może pomóc firmom w trudnych cza-
sach. Zaznaczył jednak, że sytuacja 
gospodarcza w naszym regionie jest 
niezmiennie dobra. Liczba podmio-
tów działających na terenie powiatu 
poznańskiego wzrosła i wyniosła 
w 2020 r. już ponad 68 tys.

– Mimo pandemii do konkursu 
zgłosiło się wiele firm i to jest nasza 
wielka radość – mówił Jan Grabkow-
ski. – Po raz kolejny przekonaliśmy 
się, że ludzie z tego terenu są pracowici, 
bogobojni – ale bez przesady – i przede 
wszystkim są otwarci na różnorodność. 
Bo jesteśmy Europejczykami i te warto-
ści, które nam Europa przekazała, doce-
niamy i będziemy o nie walczyć. 

Organizatorem aktualnej edycji bez-
płatnego konkursu jest powiat poznań-
ski. Zgłaszać mogły się firmy z terenu 
Metropolii Poznań (Poznania, powiatu 
poznańskiego, a także podmioty  ze 
Śremu, Szamotuł, Obornik i Skoków). 
Każdy kto wystartował musiał poddać 
się wnikliwej ocenie prowadzonej przez 
ekspertów z firmy Grant Thornton, part-
nera merytorycznego konkursu. 

W kapitule oprócz samorządow-
ców zasiedli także naukowcy, przed-
siębiorcy i bankowcy. W ocenie liczyły 
się m.in. sukcesy na rynku, ciekawa 
oferta, wykorzystywane innowacje 
i nowoczesne metody organizacji pra-

cy, a także czy działalność jest przyja-
zna ludziom i środowisku.

W dotychczasowych osiemna-
stu edycjach konkursu udział wzięło 
łącznie blisko 900 firm z Poznania 
oraz powiatu poznańskiego. Oprócz 
prestiżowego tytułu zwycięzcy otrzy-
mują atrakcyjne nagrody. Są to studia 
podyplomowe na Uniwersytecie Eko-
nomicznym oraz staże na Uniwersy-
tecie im. Adama Mickiewicza, studia 
i szkolenia na Politechnice Poznańskiej, 
obsługa rachunków bankowych na 
specjalnych warunkach przez PKO BP, 
bezpłatne stoiska na MTP, pakiet ogło-
szeń o pracę na portalu Flexi.pl, staż 
w Uczelnianym Centrum Innowacji 
i Transferu Technologii UAM, pakiet 
profesjonalnych usług doradczo-szko-
leniowych oraz wsparcie merytoryczne 
i infrastrukturalne w Poznańskim Par-
ku Naukowo-Technologicznym Fun-
dacji UAM, a także warsztat kreatywny 
dla właścicieli i kadry menadżerskiej 
ufundowany przez Grant Thornton.

K.G.

Miliony na drogi powiatowe
Ponad 10 milionów złotych kosztować będzie przebudowa 
drogi powiatowej na odcinku Rokietnica – Napachanie. Jan 
Grabkowski, starosta poznański, podpisał z Michałem Zieliń-
skim, wojewodą wielkopolskim, umowę na dofinansowanie tej 
inwestycji. Z Funduszu Dróg Samorządowych powiat otrzyma 
4,7 mln złotych na to zadanie, resztę pieniędzy wyasygnują ze 
swoich budżetów powiat poznański oraz gmina Rokietnica.

– To kolejna już inwestycja, którą 
powiat może realizować dzięki ze-
wnętrznemu dofinansowaniu. Do tej 
pory z różnych programów rządowego 
wsparcia otrzymaliśmy około 50 mi-
lionów złotych, dzięki czemu możliwa 
była modernizacja ponad 30 kilome-
trów dróg powiatowych – wyjaśnia Jan 
Grabkowski, starosta poznański. 

Tym razem prace obejmą 2,6 kilo-
metrowy odcinek od Traktu Napole-
ońskiego w Rokietnicy do DW 184. Za-
kres robót obejmuje m.in.: poszerzenie 
i przebudowę jezdni, budowę ścieżki 
rowerowej i chodników, przebudowę 
przepustu, budowę przystanków auto-

busowych, kanalizacji deszczowej na 
terenie zabudowanym, odwodnienie 
drogi, oświetlenie drogowe, budowę 
zjazdów oraz remont mostu na rzece 
Samica Kierska.

Szacunkowy koszt inwestycji to po-
nad 10 mln zł. Dofinansowanie z FDS  
stanowi  50 procent kosztów kwalifiko-
walnych (4,7 mln zł). Zadanie ma być 
realizowane w latach 2021-2022. Za-
rząd Dróg Powiatowych planuje ogło-
szenie przetargu w lipcu. 

Każdego roku powiat poznański 
składa wnioski o zewnętrzne dofinan-
sowanie drogowych inwestycji. Tylko 
w minionych latach udało się dzięki nie-

mu zrealizować m.in.:
  przebudowę ulicy Poznańskiej 

w Koziegłowach,
  przebudowę ulicy Grunwaldzkiej 

w Plewiskach,
  przebudowę ulicy Poznańskiej 

w Skórzewie,
  budowę obwodnicy Chomęcic,

  przebudowę ulicy Kierskiej w Kiekrzu.
Z kolei w tym roku ze wsparciem 

rządowym przeprowadzimy również:
  ostatni etap przebudowy drogi Gąd-

ki – Szczodrzykowo, 
  kolejny etap przebudowy drogi Iwno 
– Pobiedziska. 

K.G.

Zapraszamy Was do kolejnego konkursu wakacyjnego. Wszyscy 
jesteśmy zmęczeni lockdownem i marzymy o długiej wycieczce na 
egzotyczne wakacje lub przynajmniej o krótkim wypadzie na week-
end nad morze, w góry czy też nad jezioro.

A w przerwach pomiędzy zwiedzaniem czy plażowaniem róbcie 
zdjęcia! Bo my niecierpliwie będziemy czekać na Wasze fotografie 
z wyjazdów urlopowych, weekendowych itp. Im zabawniejsze będą 
te zdjęcia, tym będzie ciekawej!

Fotografie, dane osobowe oraz zgodę na publikację przesyłajcie 
na adres konkurs@sucholeski.eu do końca lipca br.

Na autorów najciekawszych zdjęć czekają atrakcyjne nagrody.

Do wygrania: 

   zestaw odkurzacz warsztatowy 1000W VC2512L Makita + walizka 
MAKPAC o wartości ok 640 zł ufundowany przez firmę Bricoman, ul. 
Wojciechowskiego 7/17 w Poznaniu

   2 vochery po 150 zł każdy na dowolny zabieg ufundowane przez 
Salon Bezpieczna Kosmetologia, Suchy Las, ul. Obornicka 124A/13, tel. 
573 236 473

   2 vouchery każdy o wartości 150 zł do wykorzystania ufundowa-
ne przez firmę Gajowa 12 Bistro Radojewo, ul. Piołunowa 1 Poznań -  
Radojewo, tel. 733 712 012

   bony na zestawy ufundowane przez KFC, ul. Obornicka 134 w Su-
chym Lesie

   2 vouchery: jeden o wartości 100 zł na strzyżenie z modelo-
waniem oraz jeden o wartości 200 zł na koloryzację ufundo-
wane przez ALEXIS Studio Urody, ul. Stara Droga 2 w Suchym Lesie,  
tel. 504 627 943

KONKURS DLA CZYTELNIKÓW

Obornicka 134 
Suchy Las
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Zadzwoń!    512 267 350
           798 290 260

SOLAR-PROJECT SP. Z O.O.
ul. Prosta 30, 62-002 Złotniki
biuro@solar-project.pl     www.solar-project.pl

Jeden panel
gratis!

Tablet w 
prezencie!

Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska ogłasza kontynuację dotacji na systemy FOTOWOLTAICZNE 
w ramach programu "Mój Prąd". Zgodnie z zapowiedzią nabór rozpocznie się 1 lipca 2021 r. Kluczową 

informacją jest zapewnienie Ministra Klimatu i Środowiska Michała Kurtyki o możliwości objęcia 
dotacją WSZYSTKICH projektów, które powstaną do czasu ogłoszenia naboru.

Podejmij decyzję dziś i już wiosną korzystaj z własnego systemu PV na preferencyjnych warunkach!!!

2%, min. 500 zł
za polecenie!

FOTOWOLTAIKA
NOWY NABÓR W DOTACJI „MÓJ PRĄD!” 

 REKLAMA Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu

www.brudnarobota.pl
506 122 506506 122 506

BRUKARSTWO
OGRODZENIA
DACH I ELEWACJA
TERENY ZIELONE
STOLARKA 
OGRODOWA 

BRUDNA ROBOTA
Aleksander Zaporowski

UKŁADANIE, CYKLINOWANIE PODŁÓG  
I RENOWACJA SCHODÓW

TEL 501 063 672

/ MĄŻ NA TELEFON

POMOC  
W ODBIORZE
MIESZKAŃ
DEWELOPERSKICH
501 063 672

SKUTECZNA
REKLAMA
W TWOIM
ZASIĘGU

669 69 00 36
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nowe mieszkania na grunwaldzie
blisko Lasku Marcelińskiego i Business Garden

już od 250 000 zł

250 mieszkań zielone tarasy i patio living room

Balkon, taras czy portfenetr?
Wybierz wśród 250 nowoczesnych 

mieszkań o metrażu od 25 do 104 m2 
i wykończ je pod klucz razem z nami.

Ponad 30% powierzchni patio i tarasów 
widokowo-rekreacyjnych na dachach 
stanowi roślinność. To Twoje zielone 

miejsca do relaksu i chwili wytchnienia.

Wspólna przestrzeń dla mieszkańców – 
miejsce pracy i rozrywki – idealna na 
networking, spotkanie ze znajomymi, 
planszówki czy nawet seans filmowy. 

fiqusmarcelin.pl +48 506 175 176


